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2013’ün bir ayını da geride bıraktık. İçinde
bulunduğumuz Şubat ayında İstanbul
Birliği olarak yeni başlatacağımız “Girişimci

Gençler Yetişiyor” Projesi’nin heyecanını  yaşıyoruz.
İstanbul Kalkınma Ajansı’ndan aldığımız iki proje
önümüzdeki dönemde teşkilatımıza yeni ve
eğitimli esnaf sanatkarlar katacak.

Değerli başkanlar, Ocak ayında teşkilatımızın
zirvesi ile yani Gümrük ve Ticaret Bakanımız Hayati
Yazıcı ve kurmayları ile İstanbul Conrad Otel’de bir
araya geldik. Kurmaylar deyince; bağlı
bulunduğumuz Bakanlık Esnaf ve Sanatkarlar
Genel Müdürü Aytekin Yalçın ve İç Ticaret Genel
Müdürü İsmail Yücel ile birlikteydik. Hatta birlikte
Bakanlığın İstanbul İl Müdürlüğü’ne giderek orada
eski il müdürümüz Hilmi Sezer ve yeni il
müdürümüz Ömer Kurtlar ile sorunları görüştük.
Genel müdürümüz Aytekin Yalçın’a samimi
gayretlerinden dolayı teşekkür ediyorum.

Teşkilatımızın değerli temsilcileri, özellikle son
dönemlerde odalarımız ve teşkilatımızın
yapılanmasıyla ilgili çeşitli spekülasyonlar üretiliyor.
Öyleki birisi ortaya çıkıp, “Üyelik isteğe bağlı  olmalı”
diyor. Bu sözler daha sonra gerçek oluyormuş gibi
aktarılıyor ve teşkilatta endişeli bekleyiş başlıyor. 

Şu sıralarda buna benzer konularla oda
başkanlarının seçilme süresi ile ilgili çeşitli görüşler
gündemi oluşturdu. Ardından da odalarda
gönüllük esasına göre kayıt söylentileri bizim
teşkilatımızı endişeye sevketmeye başladı. Üye
sayıları zaten çeşitli sebeplerle azalan ve
hayatiyetini zorlukla sürdüren odalar şimdi de bu
söylentilerle sarsılıyor.

Benim teşkilat mensuplarından tek isteğim; bu
tür söylentiler, senaryolar ya da ihtimal tarzındaki
kulaktan dolma tahmini iddiaları ciddiye
almamaları. Zaten sıkıntılı bir süreçten geçen
odalarımız moral değerlerden uzak hizmet
üretmeye çalışırken bu tür söylentilerle şevklerini
kırmasınlar. Asıl oda başkanlarımıza tebessüm
ettirecek bir haber vereyim; TESK yönetiminin son
toplantısında, odalara kayıt ücretinin düşürülmesi
ve ustalık belgesi zorunluluğunun kaldırılması
gereğini konuştuğum Genel Başkanımız Bendevi

Palandöken, bu konuda çalışma başlatacağını
söyledi. Asıl sevindirici olan budur. 

Değerli okuyucular, Ocak ayının son haftasında
kabinede 4 yeni bakanımız göreve başladı.
Ülkemize hayırlı olmasını diliyorum. Üstelik bu
değişiklikten mutluluk duyduğumuzu itiraf
etmeliyim. Nedenine gelince; yeni bakanlar esnaf
teşkilatına yakınlığı ile bilinen ve sorunlarımızı
yakından takip eden isimlerdir. Başta yeni Sağlık
Bakanımız Mehmet Müezzinoğlu, il başkanlığı
döneminden beri yanımızda oldu. Müezzinoğlu,
birliğimizi ziyaretlerinde esnaf sanatkarın
sorunlarını paylaştığımız, bizim için çok kıymetli bir
isim. Hayırlı olsun.

Yine teşkilatımızı yakından tanıyan ve İstanbul
Valiliği görevi sırasında 12 yıl birlikte olduğumuz
Sayın Muammer Güler’in İçişleri Bakanlığı da bizim
için bir şans niteliği taşımaktadır. O’nun azimli
çalışma temposu ve kitlelere yönelik alt yapısı ile
ülkemize katkısı her zamankinden fazla olacağı
inancımız tamdır. Tüm yeni bakanlarımızı, devlet
hizmetinde başarılar dileyerek tebrik ediyorum.
Ülkemize ve kendilerine hayırlı olsun.

Yılın ilk ayında merhum başöğretmenimiz Suat
Yalkın’ı ölümünün 4. yılında mezarı başında andık.
Ruhu şad olsun. Bu aydaki yeni kaybımız ise Rüştü
Süreyya Ergenç oldu. İyilik timsali Ergenç’e Allah’tan
rahmet, ailesine ve teşkilatımıza başsağlığı
diliyorum. Yeni sayıda buluşmak üzere...

BAŞKANDAN

İSTESOB BAŞKANI FAİK YILMAZ

SPEKÜLASYON ÇOK…  
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Başbakan’ın kabinede 4
bakanı değiştirmesi "kan
tazelemesi" şeklinde

yorumlandı. İçişleri, Kültür, Turizm, Milli
Eğitim ve Sağlık Bakanlıkları’na yeni
isimler atandı. 4 bakanlıkta değişen
isimler şöyle sıralandı;  

Göreve geldiği andan itibaren
açıklamaları, ilginç çıkışlarıyla eleştiri
oklarının hedefine oturan ve son
dönemde yıpranan İçişleri Bakanı İdris
Naim Şahin, koltuğunu kaybetti.
Şahin'in yerine İçişleri Komisyonu
Başkanı, Mardin Milletvekili
Muammer Güler getirildi. Güler,
siyasete girmeden önce İstanbul
Valiliği ile Kamu Düzeni ve Güvenliği
Müsteşarlığı görevlerinde bulundu.
Valiliği sırasında İSTESOB ile diyalog
içinde bulunan Güler’in bakanlığı oda

başkanları arasında sevinç yaşattı.
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, Güler’i
telefonla arayarak kutladı.

Güler'in İçişleri Bakanlığı'na atan-
ması İmralı ile başlayan yeni sürecin
yönetiminde önemli bir mesaj olarak
yorumlandı. Güler, "Benim için, ailem
için özellikle de temsilcisi olduğum
Mardin ili için çok onurlu bir
görevdir" dedi. 

AK Parti Dış İlişkilerden Sorumlu
Genel Başkan Yardımcısı ve Adana
Milletvekili Ömer Çelik, Ertuğrul
Günay'ın yerine Kültür ve Turizm
Bakanı oldu. Görevini 5 yılı aşkın süre-
dir devam ettiren Günay, değişikliğin
birkaç dakika öncesinde çalışma
arkadaşlarına Twitter'dan veda etti.
Günay'ın yerine gelen Çelik, 1990'ların
ortalarından itibaren Erdoğan'ın ya-
nındaki isimlerden biriydi. Erdoğan'ın
danışmanları içinde kabineye gireme-
yen tek isim olan Çelik, milletvekilliğin-
deki üçüncü dönemini doldurmadan
bakanlık koltuğuna oturdu. 

Milli Eğitim Bakanı Ömer Dinçer'in
yerine TBMM Milli Eğitim Komisyonu
Başkanı Eskişehir Milletvekili Nabi
Avcı getirildi. Dinçer'in yerine gelen
Avcı ise milletvekili olmadan önce

Başbakan Erdoğan'ın medya ile ilişki-
lerini koordine eden başdanışmanıydı.

11 yıldır Sağlık Bakanlığı yapan ve
bu alanda bir rekora imza atan Sağlık
Bakanı Recep Akdağ ise koltuğunu
Edirne Milletvekili Mehmet
Müezzinoğlu'na devretti. Başbakan
Erdoğan ile İmam Hatip'ten sınıf
arkadaşı olan Müezzinoğlu, 2002-2007
yılları arasında AK Parti İstanbul İl
Başkanlığı yaptı. Değişikliği Edirne'de
öğrenen Müezzinoğlu, "Partililerle
bir mahalle gezisindeydik. Bakan
olduğumuzu mahalle kadınları
söyledi" dedi. Müezzinoğlu’nun
bakanlığı İSTESOB teşkilatında yine
sevinçle karşılandı. İSTESOB Başkanı
Faik Yılmaz, Müezzinoğlu’nun bu
makamı çoktan hak ettiğini belirterek
kendisini arayıp kutladı.  

YENİ BAKANLARIMIZA
BAŞARILAR..

HABER

Müezzinoğlu ve YılmazMuammer Güler  ve İSTESOB Yönetimi

Nabi Avcı Ömer Çelik
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GÜMRÜK VE TİCARET 
BAKANLIĞI’NDA YENİ DÖNEM

Gümrük ve Ticaret Bakanı
Hayati Yazıcı’nın
tanıtımını yaptığı

“Yetkilendirilmiş Yükümlü
Uygulaması” ile gümrük ticaretinde
yeni bir dönem başladı. Beşiktaş’taki
Conrad Otel’de gerçekleşen tanıtım
toplantısında ticaret dünyasının
birçok önemli ismi ve kurumun yanı
sıra TESK Başkanvekili ve İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz da toplantıya
katılan isimler arasındaydı. 

Gümrük ve Ticaret Bakanlığı,
“Kolay Ticaret, Büyük Türkiye”
sloganı ile duyurduğu
Yetkilendirilmiş Yükümlü
Uygulaması gümrük ticaretinin
daha kolay ve güvenli yapılmasını
amaçlıyor. Gümrük kapılarında
uzayan kuyrukların önünü almak
isteyen bu uygulama ile ihracat
hacminin de büyümesi sağlanacak.
Hayati Yazıcı konuşmasında,
”Bugün burada gümrüklerde
devrim olarak nitelendirilebilecek
ve iş dünyamızın heyecanla
beklediği, 'Yetkilendirilmiş
Yükümlü Uygulaması' ile birlikte
'İhracatta Yerinde Gümrükleme'
ve 'İzinli Gönderici'
uygulamalarını anlatmak
istiyorum. Köklü bir geçmişe
sahip ülkemiz gümrüklerinde şu
anda hepimiz tarihi bir ana
tanıklık ediyoruz. Günümüzde
ticaretin kolaylaştırılması,

ekonomik kalkınma için hayati
önem arz etmektedir. Ürünlerin
piyasaya daha hızlı, güvenli ve
ekonomik olarak taşınması için
işlem maliyetlerini düşürüyor ve
ticareti destekleyen yeni
uygulamalar geliştiriyoruz.
Böylece dış ticaret erbabımızın
ihracattaki rekabet gücünü
destekliyoruz. Ulaşımın, yani
eşyanın taşınma hızı ticaretteki
maliyetleri belirleyen önemli
etkenlerden biridir. Yapılan
araştırmalar lojistik
performansının artırılmasının
ticaret hacmini artırdığını
göstermektedir. Özellikle düşük
gelirli ülkelerde bu etki yüzde 15
civarındadır. Daha iyi lojistiğe
sahip ülkeler daha hızlı
büyümekte, daha rekabetçi
olmakta ve yatırımlarını
artırmaktadır” ifadelerini
kullandı.

Geçmiş dönem gümrükte
yaşanan sorunlara da değinen
Hayati Yazıcı, gümrük kapılarını
bürokratik bir sarmal olarak
nitelendirdi. Bir tırın gümrükte
ortalama bekleme süresini 12 saat
olduğunun altını çizen Bakan Yazıcı,
yeni dönemle birlikte bekleme
sürelerinin de yarı yarıya düşeceğini
söyledi. Bekleme sürelerinin
düşmesiyle, talebe daha çabuk yanıt
veren ihracatçıya, işlem hacmini

genişletmesine imkan tanındığını
belirtti. Modern ihtiyaçlar
doğrultusunda, çağın gereklerine
uygun olarak hazırlanan sistemle
ülke ekonomisinin hızlı bir yükseliş
göstermesi bekleniyor. Bakan Yazıcı;
”Hedefimiz; Türkiye’nin, ticaretin
en kolay ve en güvenli yapıldığı
ülke olmasını sağlamaktır.
Ülkemizdeki 3 milyonu aşkın
ticari işletme 1 trilyon doların
üzerinde mal ve hizmet
üretmekte. 400 milyar dolara
yaklaşan dış ticaretimiz, gümrük
kapılarımızdan gerçekleşmekte,
75 milyon tüketicimiz bu mal ve
hizmetlerden yararlanmakta,
sınırlarımızdan her yıl milyonlarca
insan ve araç giriş ve çıkış
yapmaktadır. Bütün bunlarla ilgili
tüm işlemler ve süreçler,
bakanlığımızca takip edilmekte,
güvenli ve kolay ticaretin yol
alacağı kanallar hızla ve büyük bir
titizlikle inşa edilmektedir” diye
konuştu.

Gümrüklerde yeni dönem, üç
temel pratiğe dayanıyor. Yerinde
gümrükleme, izinli gönderici, ortak
transit. Yerinde gümrükleme ile
serbest bölgeler dahil, Türkiye
gümrük bölgesinde yerleşik, en az 3
yıldır faaliyette bulunan gerçek ve
tüzel kişiler ile kamu kurum ve
kuruluşları yetkilendirilmiş yükümlü
olabiliyor. Yetkilendirilmiş Yükümlü

Gümrük ve Ticaret Bakanlığı, Conrad Otel’de yaptığı tanıtımla “Yetkilendirilmiş
Yükümlü Uygulaması”nın startını verdi.

Kolay Ticaret, Büyük Türkiye     Projesi, hayata geçti
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GÜMRÜK VE TİCARET 
BAKANLIĞI’NDA YENİ DÖNEM

Statüsü alan firmalar yerinde
gümrükleme imkanına kavuşacak.
Kurallara uyan, kayıtları düzenli ve
izlenebilir olan, kendi öz denetimini
yapabilen, mali yeterliliğe ve yeterli
güvenlik standartlarına sahip
firmalara verileceğini anlatan Hayati
Yazıcı, şöyle konuştu: “Gümrük ve
Ticaret Bakanlığı iç ticaretin tüm
yönlerini ve gümrükler
aracılığıyla da dış ticaretin tüm
akışını düzenlemektedir. Gelişen
teknolojinin ve buna bağlı olarak
değişen ticaretin şartlarını bu
değişim ve gelişmelere göre
yeniliyoruz. Ticaretin her alanda
daha kolay ve güvenli yapılması
için yeni enstrümanlar
geliştiriyoruz. Var olan sistemlerin
işleyişini düzenliyor, varsa
aksaklıkları ortadan kaldırıyoruz.
Bu çerçevede bir yandan mevzuat
düzenlemeleri yapıyor, diğer
yandan iç ve dış ticaretin işleyişini
kolaylaştıracak, bürokrasiyi
azaltacak yeni projeler geliştiriyor
ve uyguluyoruz Biz firmalardan

kurallara uymalarını, şeffaf
olmalarını ve kendi kendilerini
kontrol altında tutmalarını
istiyoruz. Karşılığında da onlara,
güven duyuyor, işlemlerini hızlı
ve kolay yapmalarını sağlıyoruz.” 

Türkiye Cumhuriyeti 1 Aralık
2012 itibariyle de, ”Avrupa Birliği ile
Ortak Transit Rejimi”ne geçti. Bunun
sonucunda ortalama bir Avrupa
Birliği ülkesine gidiş geliş süreleri 12
günden 9 güne düşecek. 

Program sonunda ise Gümrük ve
Ticaret Bakanı Hayati Yazıcı çeşitli iş
adamlarına ve kurumlara birer
plaket verdi.

Gümrük ve Ticaret Bakanı Hayati
Yazıcı ve İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz kısa süreli sohbet  etme
imkanı yakaladılar. Başkan Yılmaz
tanıtım organizasyonun
başarısından ve Yetkilendirilmiş
Yükümlü Uygulaması’nda dolayı
Bakan Yazıcı’ya teşekkür etti.

İSTANBUL OTURUMU: Soldan sağa; Bakanlık İç Ticaret Gn. Md. İsmail Yücel, İSTESOB Bşk. Faik Yılmaz,
İl Ticaret Md. Ömer Kurtlar, İl Şube Müdürleri Erdoğan Yurdakul ve Mehmet Ali Köse, Sanayi Bakanlık İl

Md. V. Hilmi Sezer ve Bakanlık Esnaf ve Sanatkarlar Genel Müdürü Aytekin Yalçın İstanbul’da bir arada...

Aytekin Yalçın, Fatih Metin (Bakan Yrd.) ve Faik Yılmaz 
toplantıda bir araya geldi.

Bakanlık bürokratları İstanbul’da

Kolay Ticaret, Büyük Türkiye     Projesi, hayata geçti
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BAKANLIĞIN İSTANBUL ÇIKARMASI

Yılmaz, Bakan Yazıcı
ve müdürleri ile buluştu

Gümrük ve Ticaret Bakanlığı
kadrosu Bakan Hayati
Yazıcı başta olmak üzere

bakanlığın genel müdürleri İstanbul’a
tam bir çıkarma yaptılar. “Kolay
Ticaret Büyük Türkiye” projesini
İstanbul’da tanıtan Bakan ve Genel
Müdürleri İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz’la da bir araya geldiler.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz son
dönemlerde, ne olacak bu esnafın
hali? Sorusunun cevabını aramaya
devam ederken, karşısında konunun
zirvedeki muhataplarını buldu. Her
şartta ve kurumda esnafın temel
sorunlarının masaya yatırılmasını
sağlayan Yılmaz, böylece çok çeşitli
kurum liderleri ile bir araya gelme
fırsatı yakaladı. Gümrük ve Ticaret
Bakanlığı’nın, Kolay Ticaret Büyük
Türkiye sloganı ile duyurduğu,

Yetkilendirilmiş Yükümlü Uygulaması
tanıtımını İstanbul’da yapması bu
konuda önemli rol oynadı.

Faik Yılmaz, tanıtım toplantısı için
İstanbul’a gelen Gümrük ve Ticaret
Bakanı Hayati Yazıcı ile Conrad Otel’de
görüştü. Toplantı sonrasında ise Faik
Yılmaz, İç Ticaret Genel Müdürü
İsmail Yücel, Esnaf ve Sanatkarlar
Genel Müdürü Aytekin Yalçın,
Gümrük ve Ticaret İl Müdürü Ömer
Kurtlar, İstanbul Bilim, Sanayi ve
Teknoloji İl Müdür Vekili Hilmi Sezer,
İl Şube Müdürleri Erdoğan Yurdakul
ve Mehmet Ali Köse ile Sirkeci’deki İl
Müdürlük binasında bir araya geldi.

Esnafın sorunları, sohbet toplantısı
şeklinde geçen buluşmanın içeriğini
oluşturdu. Esnafın giderek artan
yükleri, esnafın temsilcileri tarafından
gündemden düşürülmedi. İstanbul

Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği Başkanı
Faik Yılmaz, kurumlar
arası diyaloğun
önemine vurgu yapan
bir konuşma yaptı.
Yılmaz, kurumların
irtibatı güçlendirmesi
halinde, teşkilatlar arası
problemlerin daha
kolay aşılacağına olan
inancını dile getirdi.
İSTESOB Başkanı,
bürokrasinin
dehlizlerinde
kaybedilen vakitlerin,

esnafın aleyhine sonuçlar
doğurduğunu kaydetti. Bu noktada
küçük esnafın sözlerine kulak
verilmesini bekleyen Faik Yılmaz,
esnafa karşı daha yapıcı bir rol
üstlenebilmesi gerektiğini belirtti. 

Esnaf ve Sanatkarlar Genel
Müdürü Aytekin Yalçın da esnafın
sorunlarına çare olmak adına yoğun
bir mesai harcadıklarını söyledi.  Faik
Yılmaz ile paralel fikirlere sahip
olduğunu kaydeden Yalçın,
teşkilatlara işbirliğini artırması
tavsiyesinde bulundu. Aytekin Yalçın,
eşgüdümlü çalışmanın, sektörün tüm
taraflarına yarar sağlayacağına olan
görüşünü paylaştı. 

Esnafın can düşmanı kayıt dışı da,
ne olacak sorularının içinde yer aldı. 
Faik Yılmaz, kayıt dışını aşılması
gereken temel problem olarak
görürken, kararlı adımlar atılacağının
sinyalini verdi. Esnafın en çok kayıt
dışından şikayet ettiğini aktaran
Yılmaz, esnafı bitirme noktasına
getiren bu durumun önüne
geçilebilmesi için hızlı adımlar
atılması gerektiğini söyledi. Bakanlık
İç Ticaret Genel Müdürü İsmail Yücel,
Gümrük ve Ticaret İl Müdürü Ömer
Kutlar, esnafın büyük şirketlerle
giriştiği rekabette boyun
eğmemelerini istedi. Kadere boyun
eğmeyin diyen İsmail Yücel, çağın
şartlarına uymakta gecikmemelerinin
menfaatlerine olacağının altını
çizdi. 

Esnafın kalıcı olması işyerini ve sistemini çağın şartlarına uydurmaktan geçiyor.
Toplantıların ana gündemi esnafın geleceği oldu.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, Bakan Hayati Yazıcı, Esnaf ve
Sanatkarlar Genel Müdürü Aytekin Yalçın
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BAKANLIĞIN İSTANBUL ÇIKARMASI

CELAL ADAN’DAN TBMM’YE
BİR SORU ÖNERGESİ DAHA..

MHP Milletvekili Celal
Adan, yılın son
aylarında İstanbul

Esnaf ve Sanatkarlar Odaları
Birliği’ni ziyaret etmişti.  Bu
ziyarette Adan’a iştirak edenler
arasında Atilla Kaya (Mesleki ve
Sivil Toplum Kuruluşlarından
Sorumlu Genel Başkan Yardımcısı)
vardı. İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz ile görüşen Celal Adan,
Yılmaz’dan esnafın güncel
sorunlarını dinlerken bazı
motorize oda başkanları da hazır
bulunmuştu. Faik Yılmaz, 2013 yılı
itibariyle yürürlüğe girmiş olan
yasaları esnafın gözünden Celal
Adan’a aktarmıştı. 

Esnafın sorunlarını TBMM’de
daha önceleri de gündeme taşı-
yan Celal Adan, esnaf sanatkarlar
teşkilatında “Meclisteki
temsilcimiz” diye tanınıyor.
Adan, bu yaklaşımını İSTESOB’u
ziyareti esnasında da teyit etti.
Celal Adan, aynı dönem içerisinde
TBMM’ye, Başbakan Sayın Recep
Tayyip Erdoğan tarafından
cevaplandırılmak üzere bir soru
önergesi verdi. 14.12.2012 tarihli
olan soru önergesi şu şekilde:

• İstanbul Büyükşehir Belediyesi
13.09.2012 tarihli UKOME kararı
gereğince, sivil plakalı 25 araç
sahibi olanlar yetkili makamlara
gerekli başvuru yaparak VİP taksi
taşımacılığı yapabilecekleri doğru

mudur? Eğer bu yönde bir
çalışmanız var ise, bu uygulama
ticari taksi plakalı araç sahiplerine
bir haksızlık değil midir? Bu
haksızlığı önleyecek nasıl bir
uygulama yapmayı
düşünüyorsunuz?

• Uygulamaya konulan bir
değişklik sonucu taksici  esnafımız
trafik sigor talarını diğer
araçlardan daha yüksek bir fiyata
yaptırmaktadırlar. Ne yazık ki bu
ücret daha sonra tekrar
değiştirilerek, ikinci kez ar ttırıldı.
Bu haksızlığı or tadan kaldıracak
herhangi bir çalışmanız var mı?

Var ise çalışmalarınızı açıklar
mısınız?

• Taksici esnafımızın
vatandaşlara sağlıklı ve kaliteli
hizmet sunabilmek için yaptıkları
masraflar günden güne ar tarken,
buna bir de akaryakıt ve doğalgaz
zammı eklenmektedir. Dolayısıyla,
taksici esnafımızın geliri giderek
küçülmektedir. Akaryakıt ve
doğalgaz’da taksici esnafımız için
ÖT V indirimi, KDV indirimi veya
herhangi başka bir indirim söz
konusu olacak mıdır? Olacak ise, ne
gibi bir indirim ve iyileştirme
düşünüyorsunuz?

MHP İstanbul Milletvekili Celal Adan, şoför esnafımızı yakından ilgilendiren 
konular hakkında bilgi almak için TBMM’ye soru önergesi verdi.

Celal Adan, İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz’dan esnafın sorunlarını dinledi.
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İSTESOB Başkanvekili İsmail
Taşkın, Birliğin Mali
Müşaviri Sabri Tümer ve Genel

Sekreteri Ömer Demir, İstanbul Vergi
Dairesi Başkanı Mustafa Dakın’ı
makamında ziyaret ettiler.

İSTESOB'un bir başka ziyareti de
Beyoğlu Belediye Başkanı Ahmet
Misbah Demircan'a yapıldı.
Demircan'ı da yine İsmail Taşkın ve
Denetim Kurulu üyesi Ahmet Yazıcı
oldu. Bu iki önemli ziyarette ortaya
önemli bir sonuç çıktı ve İstanbul
Vergi Dairesi Başkanı Mustafa Dakın
ile Beyoğlu Belediye Başkanı Ahmet
Misbah Demircan kayıtdışını önleme
konusunda İSTESOB'a tam destek
vermeye hazır olduklarını
açıkladılar.

Esnafın temel sorunları, her iki
ziyaretin ana gündemini oluşturdu.
Defterdarlık ziyaretinde basit usul ve

esnafın vergileri ile ilgi problemlerin
aşımı konusunda, Vergi Dairesi’nin
azami hassasiyet göstereceğinin
teyidi alındı. Vergi Dairesi Başkanı
Dakın, esnafın yanında olduğunu
ifade etti. Esnafın aleyhine olan
uygulamalardan her zaman uzak
durduklarını söyleyen Dakın, esnafa
da, "Çağa ayak uydurmakta geç
kalmayın" çağrısında bulundu.
Başkan Dakın, esnafın büyük
şirketlerle giriştiği rekabette geri
kalmaması için, ”Esnaf kendi
yenilemeyi ve geliştirmeyi öncelikli
hedef olarak belirlemeli. Piyasa
şartları neyse, esnaf da bu şartlara
uymalı” şeklinde konuştu.

Göreve geldiği günden beri
esnafa yakınlığı ile dikkat çeken
Mustafa Dakın, İstanbul esnafı
açısından da bir şans niteliği taşıyor.
Vergi Dairesi Başkanı esnaf aileden

gelen bir isim. Bu da Mustafa Dakın’ın
esnafın sorunlarını anlama konusun-
da her zaman bir adım önde olduğu
görüşüne kanıt olarak gösteriliyor.

İSTESOB yönetimi kayıt dışına
yönelik çalışmaların arttırılmasının,
ülkenin bekası için önemli bir gelişme
olacağı görüşünü paylaştı. Bu
noktada hem fikir olduğunu belirten
Mustafa Dakın, denetimlere verdikleri
önemi vurguladı. Kayıt dışının sadece
dürüst esnaf için değil, tüm yurttaşlar
için çözülmesi gereken bir problem
olarak gördüğünü söyledi. Başta Vergi
Dairesi Başkanlığı’nın ve ülkenin tüm
birimlerinin görev bilincinde olup
2013 yılında kayıt dışının üzerine
daha fazla gidileceğinin bilgisini verdi.
İSTESOB Başkanvekili İsmail Taşkın,
Vergi Dairesi Başkanı’nın bu güçlü
desteği sayesinde 2013 yılını kayıt dışı
ile mücadelede altın yıl olarak

İki ziyaretten kayıtdışıyla
mücadele kararı çıktı
İSTESOB yönetiminden, Vergi Dairesi Başkanı ve Beyoğlu Belediye Başkanı'na
yapılan iki ayrı ziyaretten kayıtdışı ile birlikte mücadele kararı çıktı.

MUSTAFA DAKIN ESNAFA YAKIN:İSTESOB Başkan Vekili İsmail Taşkın, Mali Müşavir
Sabri Tümer ve Genel Sekreter Ömer Demir, Vergi Dairesi Başkanı Mustafa Dakın’ı makamında ziyaret etti.

Vergi Dairesi ve Beyoğlu Belediyesi’nden      kayıtdışı mücadeleye destek sözü
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geçirmelerinin içten bile olmadığını
ifade etti.

İSTESOB Başkan Vekili İsmail
Taşkın ise, işbirliğinin önemine dikkat
çekti. Taşkın, İstanbul Vergi Dairesi’nin
başındaki isimle kurdukları bu yakın
temasın, daha da ilerlemesini arzu
ettiklerini söyledi. Başkanvekili Taşkın,
Vergi Dairesi Başkanlığı ile birlikte
hareket ederek kayıt dışının önüne
geçebilmenin mümkün olacağı
söyledi. İSTESOB ve Vergi Dairesi
Başkanlığı ile kurulacak diyalogun,
kayıt dışına yönelik mücadeleye
sağlıklı bir zemin hazırlayacağını ifade
etti.

Makamında ziyaret edilen
Beyoğlu Belediye Başkanı Ahmet
Misbah Demircan’a bölge esnafının
yaşamakta olduğu sıkıntılar soruldu.
Beyoğlu Belediye Başkanı Ahmet
Misbah Demircan, İSTESOB
Başkanvekili İsmail Taşkın ve
İSTESOB Denetim Kurulu Üyesi
Ahmet Yazıcı tarafından ziyaret
edildi. Beyoğlu Belediyesi’nde
gerçekleşen görüşmede, Beyoğlu
esnafının son dönemde yaşadı
sorunlar konuşuldu. 

Özellikle Taksim’i yayalaştırma
projesi ile birlikte buhranlı günler
yaşayan bölge esnafı, İSTESOB’un
yakın takibinde olan bir konu. Aynı
zamanda Beyoğlu Belediyesi’nin,
işletmelerin sokağa sandalye
çıkartmasını yasaklayan bir

uygulaması mevcut. Taşkın, bu
konuyu da  gündeme getirdi. 

Beyoğlu, İstanbul esnafının
kümeleştiği alanlardan biri. Daha
önce işletmelerin sokağa sandalye
koymasının yasaklanması ile
gündemi meşgul eden Beyoğlu
esnafı, Taksim’i yayalaştırma projesi ile
dikkatleri tekrardan üzerine çekti.
Beyoğlu Belediye Başkanı Ahmet
Misbah Demircan, alınan bütün
kararların Beyoğlu’nu daha güzel ve
yaşanabilir bir yer yapmaktan başka
bir amaç taşımadığını söyledi.
İSTESOB Başkanvekili İsmail Taşkın bu
noktada, esnafa yönelik verilen
kararlarda, esnafı temsilen İstanbul
Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği’nin
görüşlerine başvurmanın, sorunlar
aşımı konusunda önemli bir kaynak
olacağını savundu. Görüşmede,
Taksim’deki çalışmalar nedeniyle
düzenleri alt üst olan çiçekçiler, seyyar
satıcılar, simitçiler, kuruyemişçiler de
konuşuldu. Taşkın, esnafın yaşadığı
mağduriyetin kangren bağlamadan
önce giderilmesi için bir an önce
adımlar atılmasını beklediklerini
söyledi.

Başkanvekili İsmail Taşkın, Beyoğlu
esnafından İSTESOB’a, Beyoğlu
Belediyesi’ne yönelik çok sayıda
şikayet geldiğini açıkladı. Şikâyetlerin
önü arkası kesilmeden geldiğini ifade
eden Taşkın, küçük ölçekli esnafın
mağdur edildiğini kaydetti. Taşkın,

”Bizler esnaf temsilcisi isek şunu
açıkça söylememiz gerek;
esnafımız mağdur ediliyor.
Yalnızca bize ulaşan şikayetlerin
sayısı bile olayını vahametini
ortaya koyduğuna inanıyorum”
şeklinde konuştu. 

KAYIT DIŞI İLE ORTAK
MÜCADELE

Kayıt dışı ülkemizin ve esnafımızın
en büyük sorunlarından biri. İSTESOB
Yönetimi de, çaldığı her kapıda
şimdiye dek önü alınmayan bu
konuyu gündeme getirmeye çalıştı.
Başkan Demircan’a bu sorun dile
getirildi. Görüşmeden kayıtdışını
önlemek için ortak mücadele sesleri
yükseldi. Beyoğlu Başkanı’ı
Demircan’ın bu konu hakkında
tavrının net olduğu görüldü. 

Denetim Kurulu Üyesi Ahmet
Yazıcı ise, birlikten kuvvet doğar
esasıyla hareket edildiği takdirde
kayıt dışına ağır darbeler indirmenin
mümkün olacağını kaydetti. Beyoğlu
Belediyesi’nin kayıt dışına yönelik
mücadeleye ortak olması İSTESOB
yönetimince memnuniyetle
karşılandı.

Ziyaret sonunda Beyoğlu Belediye
Başkanı tarafından, İSTESOB
Başkanvekili İsmail Taşkın ve İSTESOB
Denetim Kurulu Üyesi Ahmet
Yazıcı’ya Galata Kulesi’nin bir maketi
hediye edildi.

İSTESOB Başkan Vekili İsmail Taşkın (sağda) ve Denetim Kurulu Üyesi Ahmet Yazıcı (solda) Beyoğlu Belediye
Başkanı Ahmet Misbah Demircan’ı ziyaret ettiler.

Vergi Dairesi ve Beyoğlu Belediyesi’nden      kayıtdışı mücadeleye destek sözü
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Minibüsler sorun değil, 
çözüm ortağı 

Motorize odaların,
İstanbul Büyükşehir
Belediyesi ile yürüttü-

ğü müzakerelere destek veren
Avukat Mustafa Alp ve Hüseyin
Öztürk, İstanbul ulaşımında mini-
büslerin sorun değil çözüm ortağı
olduğunu söylediler. İllerde bir çok
motorize odaya danışmanlık deste-
ği veren Alp ve Öztürk, İstanbul
Büyükşehir Belediyesi, minibüs-
çüleri çözüm ortağı gibi görürse
sorunların kolay aşılabileceğini dile
getirdiler. 

Büyükşehir Belediyesi toplu
taşımanın çehresini değiştirecek
yeni kararlar almanın eşiğindeyken,
motorize grup toplantısı
İSTESOB’un konferans salonunda
yapıldı. Motorize odaların tam
katılım gösterdiği toplantının, yeni
konukları vardı; Avukat Mustafa Alp
ve Hüseyin Öztürk. Bir çok ilde
minibüs odalarına hukuki destek

veren avukatlar İstanbul minibüsçü
odalarının başkanlarının yüreğine
su serptiler. Mevcut plaka
tahditlerinin belediyeler tarafından
ortadan kaldırılamayacağını belir-
ten avukatlar, “Minibüsçülerin
gelecek endişesi yersiz. Toplu
taşımacılık bilimsel, teknik hazır-
lıkların yanısıra sahada yapılacak
veri çalışmaları ve planlamalarla
çözülebilir. Minibüsçülere dayat-
ma ve tehditlerle olmaz” dediler.

İSTESOB’daki toplantıda günde-
min başında minibüslerin halk oto-
büslerine dönüştürülmesi ve tahditli
plakalıların süreli olarak verilmesi,
tartışmaları vardı. Toplantıda motori-
ze odaların İBB ile ilişkili  komisyona
katılan oda başkanları, motorize
odaları bilgilendirdi ve avukatlar da
görüşlerini aktardı.  Hukuki olarak
Belediye’nin yaptığı ihlalleri sıralayan
avukatlar, odaların da dayanışma
halinde olmasını tavsiye etti.

Toplantı sonrası İstanbulESNAF’a
açıklamada bulunan avukatlar,
çalışmaları hakkında bilgi verdiler.
Avukatlar, Mustafa Alp ve Hüseyin
Öztürk, birçok şehirde, belediyeler
ile minibüslerin yaptığı görüşme-
lere danışmanlık yapmış isimler.
Kocaeli, Bursa, Antalya gibi şehir-
lerde benzeri çalışmalara katılmış
avukatlar, İstanbul’un farkını şu
sözlerle ortaya koydu: ”Diğer
şehirlerde muhatabımız tek bir
kurum iken, İstanbul’da bu
durum farklılık arz ediyor. İBB’de
çift başlılık söz konusu. Bu da
müzakerelerin bir an önce
çözülmesini engelliyor. Başkan
Kadir Topbaş’ın bütün iyi niyetine
rağmen, sorunun devam
etmesini sağlayan, bu çift
başlılığı yaratan bürokratlardır.
Belediye’nin hiç de samimi
olmayan tavrı, bizleri çıkmaza
götürüyor.”

Avukat Mustafa Alp ve Hüseyin Öztürk, Büyükşehir Belediyesi’ne seslendi: ”Toplu 
taşımayı geliştirmek isteyenler, minibüsleri sorun değil; çözüm ortağı olarak görmeli.”

MİNİBÜSÇÜLERİN HUKUK        SAVAŞI BAŞLIYOR...

Minibüsçüler çözüm yoluna hukukçularla giriyor. Hazırlık toplantıları avukatlarla yapıldı.
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Minibüsler sorun değil, 
çözüm ortağı 

Avukat Mustafa Alp, toplu taşı-
manın bir kamu hizmeti olduğunu
hatırlattı. Modern ülkelerin çok
önceden hallettiği toplu taşımanın,
Türkiye’de çözülmekte geç kalın-
dığını ifade etti. Toplu taşımayı tek
tip haline getirmenin İstanbul
trafiğine hiçbir faydasının olmaya-
cağına inanan Avukat Alp, İstanbul
halkının mağdur edileceği uyarısın-
da bulundu. Minibüslerin bir anda
İstanbul trafiğinden çekilmesi
halinde, ne denli büyük bir yükü
taşıdığının farkında varılacağını iddia
etti. Bir günlük bile kontak kapatma-
nın, trafiği alt üst edeceğini savunan
Öztürk, ”Minibüsler bir anda
kontak kapatsa, ne kadar faydalı
bir iş yaptıkları ortaya çıkacaktır.
Ama bunun da kimseye faydası
yok. İBB’nin bu gerçeği yaşayarak
öğrenmemesi adına uyarılarımızı
şimdiden yapıyoruz. Belediye şu
anki durumları ile minibüsleri
sadece sorun olarak görüyor.”

DEVLETİN GÜVENİRLİĞİ
SARSILMAMALI

Belediyenin, Devletin 1986
yılında para karşılığı verdiği tahditli
plakaları, 27 yıl sonra hiçbir haklı
gerekçe sunmadan geriye
alamayacağını belirten avukatlar
“Bunun bir bedeli olmalı,
devletin verdiği kararların yasal

altyapısı olmalı” dedi. 
Avukat Alp, İBB’nin tutumuyla

devletin güvenirliğini kaybettiğini
ileri sürerek, ”27 yıl önce bir yatı-
rım umuduyla, bir bedel karşılığı
alınan plakalar, minibüsçü esna-
fına hiçbir geri dönüş yapılmadan
geri alınmak isteniyor. Bu,
minibüsçüleri yok sayar, tanımaz
tavrın yüz binleri ilgilendiren bir
konu olduğu unutulmamalı.
Takınılan tavır, Anayasa’nın
güvenirlilik ilkesine de istikrar
ilkesine aykırıdır. Son tahlilde
devlete duyulan güven sarsılmış
durumda. Eğer kanun koyucular
minibüsleri kaldırmak istiyorsa,
kazanılmış haklar göz önüne
alınmalı. Ya sektörün paydaşları
mağdur edilmeden,
minibüsçülere alternatif bir yol
gösterilmeli ya da tazminat
ödemeli” ifadelerini kullandı.

Toplu taşımanın bir kamu
hizmeti olduğunun altını çizen
avukatlar, “Belediyeler bu alandan
para kazanmayı unutmalı” ifade-
sini kullandılar. Av. Mustafa Alp,
gerekirse özel sektörün sübvanse
edilmesi tavsiyesinde bulundu.
Belediyelerin karlı hatları aldığını,
zarar eden, kör noktalardaki hatları
ise özel sektöre devrettiğini ileri
süren avukatlar, bunun tam tersi
olması gerektiğini ifade ederek,

sermayeyi toplu taşımadan
uzaklaştırmanın kimseye fayda
getirmeyeceğini söyledi.

Otobüs A.Ş’nin ihaleyi 10 yıl
süreyle yapmasını da eleştiren Av.
Hüseyin Öztürk, kar zarar dengesi-
nin göz ardı edildiği görüşünü pay-
laştı. Öztürk,” İhale süreli yapılarak,
bedeli 350 bin TL araçların tahsil
edilmesi isteniyor. 10 yıl sonra bu
insanlara kapı göstermenin hiçbir
mantıklı açıklaması yok. 10 yıllık
süre zarfında bu insanlar, ancak
araç bedelini karşılayabilir. Şimdi
insanlar bu mühlet sonuna kadar
sadece sıfır araç bedeli için mi
çalışsınlar? Bu insanların Türkiye
vatandaşı ve bakmak zorunda
oldukları bir aileleri olduğu
gerçeği unutuluyor” şeklinde
konuştu.

Avukatlar, Karayolları Trafik
Kanunu’nun ek-2’ye eklenen
maddesinin yanlış uygulandığı
uyarısında bulundu. “Ruhsatsız
veya izinsiz” araçların trafikten
men edileceğine dair kanunun
korsan taksiler için uygulanması
gerekirken, minibüsler ve
taksilere uygulandığını belirttiler.
Son günlerde minibüsçülere
yazılan 2.100’TL’lik cezanın
haksızlığına dikkat çeken
Mustafa Alp, “ Ek maddede
‘ruhsatsız veya izinsiz’
cümlesinde veya kelimesi  ve gibi
algılanıyor. Oysa plaka tahdidi bir
izin anlamına gelir. Maddeyi
yorumlamakta hata yapanlar
minibüsçülere haksız yere ceza
kesiyor. Dava açanlar bu davayı
kazanacak” dedi.

Avukatlar, toplu taşımacılığın
teknik, bilimsel, sahada yapılacak
veri çalışmaları ve planlamalarla
çözüleceğini belirtti. Dayatmaların
süreci tıkamaktan ve nihayetinde
İstanbul halkının mağdur
edilmesinden başka bir yola
sürüklemeyeceği görüşünü paylaştı.

MİNİBÜSÇÜLERİN HUKUK        SAVAŞI BAŞLIYOR...

Avukatlar Mustafa Alp ve Hüseyin Öztürk, minibüsçülere umut aşıladı.
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KAPAK

İSTESOB’DA GİRİŞİMCİ
GENÇLER YETİŞİYOR

İSTESOB’un, İstanbul
Kalkınma Ajansı ile beraber
yürüttüğü, “Girişimci

Gençler Yetişiyor” projesinin
tanıtımı yapıldı. 2012 yılındaki
faaliyetlerinde zirve yapan
İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği, 2013 yılına da hızlı
bir giriş yaptı. İstanbul Kalkınma
Ajansı ile İSTESOB’un ortaklaşa
yürüteceği “Girişimci Gençler
Yetişiyor” projesinin tanıtımı,
İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği’nin İncirli’deki
merkezinde yapıldı. Basının da
yoğun ilgi gösterdiği toplantıda,
proje hakkında bir bilgilendirme
yapıldı.

Projenin tanıtımını, İSTESOB
adına Başkan Faik Yılmaz yaptı.
İSTKA İzleme ve Değerlendirme
Uzmanı Gökhan Çoban, Proje
Ortağı Ekonomistler Derneği
Yönetim Kurulu Üyesi Ertan
Aksoy, Proje Koordinatörü Zehra
Kaya’nın da katkılarıyla “Girişimci
Gençler Yetişiyor” projesi tanıtıldı.

Programlarının yoğunluğu
nedeniyle basın toplantısına
katılamayan İstanbul Valisi H. Avni
Mutlu, İstanbul Sanayi Odası
Başkanı Tanıl Küçük’ün mesajları
katılımcılara okundu. H. Avni
Mutlu mesajında, toplantıya iştirak
edememekten duyduğu üzüntüyü

ifade ederken, projenin tüm
taraflarına başarı dilediklerini
iletti.

5449 sayılı kanun ile yürürlüğe
giren İSTKA; kamu kesimi, özel
kesim ve sivil toplum kuruluşları
arasındaki işbirliğini geliştirmeyi
amaçlıyor. Bu işbirliği sürecinde,
kaynakların yerinde ve etkin
kullanımını sağlamak ve gelişmeyi
hızlandırmak, sürdürülebilirliğini
sağlamak, İSTKA’nın faaliyet
planının ana hatlarını oluşturuyor.
Her geçen sene daha da gelişen ve
geliştiren bir yapıya kavuşan
İSTKA, 2012 yılı ikinci dönem Mali
Destek programları kapsamında

toplam hibe bedelini 110 Milyon
TL olarak belirledi. İSTESOB,
İstanbul Kalkınma Ajansı’nın 2012
yılında hayata geçirdiği,
“Çocukların ve Gençlerin
Girişimcilik, Beceri ve
Geleceklerini Destekleme Mali
Destek Programı” kapsamında,
“Girişimci Gençler Yetişiyor”
projesini uygulamaya koydu.
İSTKA, dönem itibariyle 4 tema
altında 6 hibe programı belirledi.
Bu programlardan 2’sinin
sorumluluğunu İSTESOB üstlendi.

Eğitimlerin 2013 yılının Nisan
ayında yapılacağı açıklanırken,
toplam 72 saat sürecek uygulama

İSTESOB’un, Girişimci Gençler Yetişiyor Projesi, İstanbul Kalkınma Ajansı’nın
desteği ile hayat buldu, “Girişimci Gençler Yetişiyor” projesinin tanıtımı yapıldı.

Faik Yılmaz, “Girişimci Gençler Yetişiyor” projesiyle Birliğin 62 yıllık
tarihinde bir ilkin yaşandığını söyledi.

ÇAĞDAŞ GİRİŞİMCİLER YOLDA
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İSTESOB’DA GİRİŞİMCİ
GENÇLER YETİŞİYOR

boyunca 100 genç eğitim görecek.
KOSGEB ile sağlanan işbirliği
sayesinde, iş kurmak isteyen
gençlere kredi verilecek. Aynı
zamanda yeni iş kuranlar
danışmanlık hizmetinden
faydalanabilecek. 

Projelerden ilki ve 17 Ocak
günü tanıtımı yapılan, “Genç
Girişimciler Yetişiyor”, vaat ettikleri
ile dikkatleri üzerine çekti.  Proje
kapsamında işsizliğin yaygın
olduğu yüksekokul mezunu ya da
yüksekokulda eğitim gören
gençlere girişimcilik eğitimi
verilecek. Alanındaki bilgi ve
becereli arttırılacak, bunun da
yanında sosyal girişimcilik eğitimi
de müfredat içinde olacak.
Toplumsal olaylara duyarlı ve bu
sorunlara çözüm üretebilme
kapasitesi olan, özgüveni yüksek
gençlerin iş hayatına katılımı
sağlanacak.

62 YILLIK TARİHTE BİR İLK
Faik Yılmaz, projenin tanıtımını

yapmak için kürsüye geldiğinde
sözlerine;”Heyecan verici bir gün
yaşıyoruz” diyerek başladı ve
sözlerine şöyle devam etti:
”İSTESOB, 62 yıl sonra Kalkınma
Ajansı ile ortak bir proje
yürütüyor. Teşkilat olarak, her

zaman sosyal
sorumluluğumuzun farkında
olduk ve sosyal
sorumluluğumuza uygun
projelerin peşinden koştuk.
İSTKA’ya da bu noktada bize
destek olduğu ve amacımıza
giden yolda bize katkı sağladığı
için teşekkür ediyorum. Bu
uygulama ile gençlerin iş
hayatına atılması kolaylaşacak.
Bunun akabinde biz de üye
sayımızda artış sağlayacağız.
Gençlerin iş hayatına katılması
demek, eğitimli ve nitelikli mal
üreten esnafın sayısının da
artması demektir.”

İSTKA İzleme ve Değerlendirme
Uzmanı Gökhan Çoban, kurumu
ve yeni dönemde izlenecek
politikalar hakkında bilgilendirme
yaptı. Projenin toplam bütçesini
278 bin TL olarak veren Gökhan
Çoban, projenin 12 aylık bir süreği
kapsayacağını söyledi. Ayrıca
Gökhan Çoban, bütçenin yüzde
90’nının, İstanbul Kalkınma Ajansı
tarafından finanse edileceğini
açıkladı.

Proje ortağı Ekonomistler
Derneği Yönetim Kurulu Üyesi
Ertan Aksoy, kurum olarak böyle
bir çalışmanın içinde yer almanın
gururunu yaşadıklarını söyledi.

Türkiye’nin en büyük sorunu
olarak, işsizliği gördüklerini ifade
eden Aksoy, bu nedenle projeye
katkı sağlamayı amaçladıklarını
belirtti.

Mesleki Eğitim, Rehberlik ve
Kariyer Danışmanlığı Projesi
kapsamında, meslek tanıtım
filmlerinin hazırlanması, bilgi
bankası oluşturulması tasarlandı.
İSTESOB ve proje ortağı İMESOB’da
birer kariyer merkezi kuruldu. Bu
merkezlerde, meslek seçme
aşamasında bulunan gençlere
tanıtım etkinlikleri düzenlenecek
ve eğitim kurumları, üniversiteler
ile yakın işbirliği içinde çalışmalar
yürütülecek.

Projenin ortağı olan
Ekonomistler Derneği ve iştirakçisi
Sosyal Girişimci Genç Liderler
Akademisi de, uygulama
sürecinde iş hayatına atılmak
isteyen gençlere, farklı bakış açıları
kazandırmayı hedefleyen bir
eğitim desteği sağlayacak. Proje,
İstanbul’daki iş gücü potansiyelini
harekete geçirmeyi hedefliyor.
Proje ortağı olarak da, İstanbul’un
en güçlü sivil toplum
kuruluşlarından biri İSTESOB’un
seçilmesi, uygulamanın akıbetini
pozitif kılacaktır yorumlarında
neden oldu.

ÇAĞDAŞ GİRİŞİMCİLER YOLDA
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Salıcı’dan çarpıcı açıklama: “Kültürel
mirasımız esnaflık, yok ediliyor”

Cumhuriyet Halk Partisi
İstanbul İl Başkanı Oğuz
Kaan Salıcı ve

beraberindeki heyet, İstanbul Esnaf
ve Sanatkarlar Odaları Birliği’ni ziyaret
etti. İSTESOB’un İncirli’deki
merkezinde düzenlenen sabah
kahvaltısında konuşan Salıcı,
esnaflığın bu ülkenin kültürel mirası
olduğunu ancak bu mirasın yıkılma
noktasına geldiğini söyledi. 

24 Ocak tarihinde düzenlenen
toplantıya çok sayıda oda başkanının
yanı sıra, CHP İstanbul örgütünden
de isimler katıldı. Oğuz Kaan Salıcı ile
beraber, İl Başkan Yardımcıları Hasan
Karaoğlu, Yıldırım Öztürk, Hüseyin
Aksu, Bektaş Davutoğlu ve
Bakırköy İlçe Başkanı Sayit Yücel
İSTESOB’un ahi sofrasına oturanlar
arasındaydı. CHP Genel Başkanı

Kemal Kılıçdaroğlu daha önce
ağırlayan İSTESOB, ilk defa İstanbul İl
Örgütünün temsilcileri ile bir araya
gelme fırsatı yakaladı. 

Toplantının ev sahibi İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz bir konuşma
yaptı. Konuşmasında, kapılarının her
partiye açık olduğunu beyan etti.
Kavgalarının siyaset üstü bir amaca
hizmet ettiğini deklare eden Yılmaz,
taraflarının emekten, esnaftan yana
olduğunu söyledi. Esnafın çok zor bir
süreçten geçtiğini söyleyen Yılmaz,
bu zor dönemi atlatmak için ellerin-
den geleni yapmaya çalıştıklarını
ifade etti. 

Daha sonra Cumhuriyet Halk
Partisi İstanbul İl Başkanı Oğuz Kaan
Salıcı kürsüdeki yerini aldı ve bir
konuşma yaptı. Çok geç gelen bir
birliktelik olduğu itirafında bulunan

Salıcı, teşkilatı hakkında özeleştiriler-
de bulundu. İSTESOB Hukuk Müşaviri
Av. Kemal Ferlengez’in (Salıcı’nın
hemşehrilisi), kendisine odalar
hakkında bir rapor gönderdiğini
açıklayan Salıcı, bu rapor üzerinden
yaptığı değerlendirmelerle oda
başkanlarının takdirini topladı.  

Oğuz Kaan Salıcı, ”İstanbul’daki
200’e yakın AVM, Büyükşehir
Belediyesi’nin plansız bir ruhsat
verdiğinin açık göstergesidir.
AVM’lerin 21. yüzyılın bir gerçeği
olduğunun farkındayız. Ama bu
yapılar tıpkı Avrupa’da olduğu gibi
düzenlenebilseydi, şimdi bu
sorunu konuşuyor olmazdık.
Bugün esnaf AVM’ler yüzünden
bitme noktasında ise bunun
müsebbibi, bu plansız
yapılanmayı sağlayanlardır” dedi.

Esnaf birliklerinin günümüz Ahi
temsilcileri olduğunu söyleyen Salıcı,
”Esnaf teşkilatları aynı zamanda
bir kültürel mirastır. Yeni
düzenleme ile bu kültürel
mirasımız yok edilmekle karşı
karşıya kalacaktır. Şu da gösteriyor
ki, bizler kurumları çok zor
kuruyor ve büyütüyoruz. Ama bir
o kadar da kolay yıkıyoruz. Esnaf
güvenle eşdeğerdir. Bu ahilikten
gelen bir gelenektir. Eğer biz
esnafın içinden gelen bu güveni
kaldırırsak, çok büyük sorunlarla
karşılaşırız” şeklinde görüşlerini
açıkladı.

İSTESOB’un ahi sofrasında CHP İstanbul İl Başkanı Oğuz Kaan Salıcı ve 
beraberinde heyeti vardı.

KAPAK
CHP İL BAŞKANI İSTESOB’DA

İSTESOB Hukuk Müşaviri Av. Ahmet Kemal Ferlengez, CHP İstanbul 
İl Başkanı Oğuz Kaan Salıcı ve İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz
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YILIN BİRLİK BAŞKANI
FAİK YILMAZ

Ulusal bazda yayın yapan
aylık haber dergisi
“ESNAF HABER”,

Türkiye çapında yürüttüğü çalışma-
ları tamamladı. Esnaf Haber dergisi
9.'sunu gerçekleştirdiği 2012 yılı en
mükemmelleri seçiminde,
Türkiye’nin“En Mükemmel Esnaf
ve Sanatkarlar Odaları Birliği
Başkanı” ödülüne, İSTESOB Başkanı
Faik Yılmaz’ı layık gördü. Ödül, Esnaf
Haber Dergisi Yönetim Kurulu adına
Cevat Önge tarafından, İSTESOB’un
İncirli’deki merkezinde verildi. Ödül,
ESVAK Genel Kurulu toplantısının
sonunda verilirken, birçok oda
başkanı da bu ana tanıklık etme
imkanı yakaladı.

Esnaf Haber Dergisi Yönetim
Kurulu Başkanı Cevat Önge, ödül
sahiplerini belirlemek için detaylı bir
çalışma yürüttüklerini açıkladı. Önge,
üniversitelerden, esnaftan görüş
aldıklarını, Türkiye genelindeki 82
birliğin, bir yıl içinde yaptıkları
çalışmalarını yakından takip
ettiklerini ifade etti. Önge, bu

değerlendirmeler sonucunda açık
bir farkla Faik Yılmaz’ın En
Mükemmel Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği Başkanı olarak
seçildiğini söyledi.

FAİK YILMAZ YÜKSELEN BİR
YILDIZ

Cevat Önge, Türkiye’deki esnaf
teşkilatlarını yakından takip eden bir
isim. İzlenimlerini aktaran Cevat
Önge, ”Faik Yılmaz esnaf dünyası-
nın yükselen yıldızı. Sadece
İstanbul değil, başka illerdeki teş-
kilatlarda da Sayın Faik Yılmaz
gıpta ile anılıyor. Biz de bu ödülü
verirken, ne kadar doğru bir yere
gittiğini bilincinde olarak, haklı
gurumuzu yaşıyoruz” şeklinde
konuştu.

İncelemeleri hakkında bilgiler de
veren Cevat Önge, ülke sınırları
içerisinde yer alan 82 birliğin yıl sonu
faaliyetlerini masaya yatırdıklarında
çok çarpıcı bir tablo ile karşılaştıkla-
rını söyledi. İstanbul Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği’nin, 26

ildeki birliklerin toplamından daha
fazla icraat yaptığını tespit ettiklerini
söyleyen Önge, bu durumun son
derece takdire şayan olduğunu be-
lirtti. Ödülü almak için kürsüye davet
edilen Faik Yılmaz, oda başkanlarınca
ayakta alkışlanarak kürsüdeki yerini
aldı. Bir teşekkür konuşması yapan
Yılmaz, İSTESOB’un bu değere layık
görülmesinin temelinde özveri ve
esnafa olan hizmet aşkının yattığını
ifade etti. Yılmaz, “Burada Temel
Yaşar Çoruh Başkan var. İki gün
önce de mezarında yad ettiğimiz
Suat Yalkın Başkan; bu isimlerin ve
çok daha başkalarının bizim,
bizlerin üzerinde emeği var. Bizler
onların öğrencileri olarak
mücadelemizi sürdüreceğiz” dedi. 

Başkan Yılmaz, ödüle layık gören
herkese teşekkür ederken, salondan
da “Sezar’ın hakkı Sezar’a” sesleri
yükseldi.

Esnaf Haber Dergisi, Faik Yılmaz’ı, Yılın En Mükemmel
Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği Başkanı seçti.

CHP İL BAŞKANI İSTESOB’DA

Faik Yılmaz’a ödülünü, Cevat Önge verdi.
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Elinizdeki dergi İstanbulESNAF ismiyle 42.
Sayısını tamamladı.  Yeni  ismiyle 3.5 yılı
geride bırakan dergimizde içerik olarak

esnaf odalarının sesi olmaya özen gösterdik.
Odalarımızın ve bağlı esnaf sanatkar üyelerin
sorunlarına ve çözüm yollarına  geniş yer ayırdık.
Oda başkanlarımızdan aldığımız olumlu tepkiler,
bu konudaki gayretimizin ne kadar doğru
olduğunu ortaya koyuyor. Hiç şüpheniz olmasınki
bundan sonra da esnafın en güçlü sesi olmaya
devam edecek.

Ancak odalarımızdan,  başkanlarımızdan bir ri-
camız var. O da İstanbulESNAF’a sahip çıkılması.
Sahip çıkanlar gittikçe çoğalıyor ve  bundan
dolayı da şevkimiz artıyor. Asıl arzu ettiğimiz
konu, sadece başkanlar değil odalarda yönetim
kurullarının da dergiyi okuması ve gündemden
haberdar olmasıdır. Bunun içinde abone olan
odalara paket halinden dergi gönderilecek.
Abonelik bazı odalara külfet gibi gelse de
ödenecek ücret aylık gönderim masrafı ile birlikte
derginin masrafını kısmen karşılamak amaçlı
olarak düşük tutulmuştur.

Değerli okuyucular geçen ayın en yoğun gün-
demi yine minibüsçü esnafımızın sorunlarıyla il-
giliydi. Özellikle Büyükşehir Belediyesi’nin her yıl
ruhsat yenileme uygulaması ve ruhsatsız
araçların bağlanıp yüklü para cezası kesilmesi
oda başkanlarının tepkisine yol açtı. Bu arada
artık geleceğinden endişe duymaya başlayan
minibüsçülerin haklarının savunulması amacıyla
hukukçular nezdinde yapılan toplantılar umut
verdi. Av. Mustafa Alp’in bu konuda diğer şe-
hirlerde belediyelere karşı  sürdürdüğü mücade-
leyi ve dava kazanımlarını anlatması
minibüsçülerimizi umutlandırdı. Biz de bu geniş

kapsamlı toplantıyı sayfalarımıza taşıdık.
Birlik merkezimizde geçen ayın bir önemli

gündem maddesi de İstanbul Kalkınma Ajansı’n-
dan (İSTKA) alınan iki ayrı Girişimcilik Kursu ile il-
gili tanıtım oldu.  “Girişimci Gençler Yetişiyor”
isimli proje basına sunuldu. İSTKA’dan alınan
ikinci proje, “Mesleki Eğitim, Rehberlik ve Kariyer
Danışmanlığı Projesi” ismini taşıyor. Bu proje de 8
Şubat’ta Wow Otelde basına tanıtıldı.  Bu pro-
jelere de elinizdeki sayıda yer verdik.

Teşkilatımızın değerli mensupları, yine geçen
ay İstanbul, bağlı bulunduğumuz Gümrük ve
Ticaret Bakanlığı’nın “Kolay Ticaret, Büyük Türkiye
Projesi”nin tanıtımına ev sahipliği yaptı. 10
Ocak’ta Conrad Otel’deki tanıtım toplantısının
ardından İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, Bakan
Hayati Yazıcı ve Esnaf Sanatkarlar Genel Müdürü
Aytekin Yalçın ile bir araya geldi.

Yılmaz daha sonra da Genel Müdür Aytekin
Yalçın ve İç Ticaret Genel Müdürü İsmail Yücel ile
bakanlığın İstanbul İl Müdürlük binasına geçtiler.
Burada İl Müdürleri Hilmi Sezer ve Ömer Kurtlar
ile bir araya gelen Yılmaz ve konuk genel müdür-
ler esnafın sorunlarını görüşerek çözüm yolları
konusunda kafa yordular. Görüşülen konular
“İstanbul’da Zirve” başlıklı haberde geniş biçimde
yer aldı.   

Tüm bu haber ve röportajlarla dergimizin
Şubat sayısı yine dopdolu. Teşkilatla ilgili yenilik-
leri, son gelişmeleri ve ilginç röportajları ve
haberleri keyifle okuyacağınızı umuyorum.  

Son söz…İstanbulESNAF, sizlerin desteği ile
güçlenecek. Güçlü bir yayın organı ses getirir.
Yani dergimiz güçlü olursa esnafın sorunları da
çözüm bulur. Bu sebeple odalarımızın abonelikle
destek olmalarını bekliyoruz. Sağlıcakla kalın.    

MAKALE

Fikret HELVACIOĞLU

yazıyorum

16İstanbul Esnaf

AFYON’DA TOPLANAN TESK’TEN İYİ HABERLER VAR...

İSTESOB’UN 
YOĞUN 

GÜNDEMİ…
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HABER

Yönetim, Denetim ve
Mesleki kurul
toplantılarını Afyon'da

gerçekleştiren Türkiye Esnaf ve
Sanatkârlar Konfederasyon (TESK)
Genel Başkanı Bendevi
Palandöken, “Esnaf sanatkâr
demek, kendi kendine ayakta
duran, üretimin yüzde 96'sını,
istihdamının yüzde 56 sini
elinde tutan kesim demektir.
Esnaf demek kendi bilek gücü
emeği ve yoğun sermayesi ile
ülke ekonomisine katkı
sağlamaktadır” dedi.

“ESNAF SANATKÂR
KREDİYE ULAŞAMIYOR”

Esnaf ve sanatkarın 3 önemli
meselesinin rafta beklediğini de
söyleyen Palandöken, “Perakende
sektörünü düzenleyen yasa
tasarısı halen bekliyor.
Milyarlarca kredi veriliyor ama
esnaf ve sanatkâr krediye
ulaşmakta zorlanıyor. Çünkü
kara liste halen devam ediyor.
2003 ve 2009 yılında iki kez
çıkan sicil affı kanununa ne
devlet bankaları, ne de özel
bankalar uymuyorlar. Kanun
çıkmasına rağmen silinmiyor.
Yani öyle denildiği gibi kredi
yoktur. Çünkü kredinin
önündeki engeller bir türlü
aşılamıyor” diye konuştu.

”BİNLERCE YILLIK EMEK
BOZULAMAZ”

Anayasanın 173'üncü
maddesinde esnaf ve sanatkârın
korunması ile ilgili yüküm
olduğunu da kaydeden Bendevi
Palandöken, “Devlet esnaf ve
sanatkârını korur. Çünkü
esnaflığın ve ticaretin merkezi
okulu esnaflıktır. Bunun içinde
korunması için hüküm
konulmuş. Ama 4 tane makine,
3 tane tezgâh ile binlerce yıllık
emeği bozarsanız ülkede
ticaretin değişiminden
bahsedemezsiniz. Biz
düzenlemenin biran önce
yapılmasını istiyoruz. İş bittikten
sonra yapılan düzenleme bir
anlam ifade etmez. Taksi,
dolmuş ve kamyoncuya da deniz
araçları ile uçaklara sağlanan

ucuz mazot verilmeli ki vatandaş
daha ucuza taşınsın.
Otomobillerin yenilenmesi için
araçlara KDV ve ÖTV indirimi
uygulanmalıdır. Mazot
fiyatlarındaki çite standart
kaldırılmalıdır” dedi. 

Afyon’daki TESK yönetim kurulu
toplantısında teşkilatla ilgili önemli
konularda gündeme getirildi.
Genel Başkan Vekili ve İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz’ın, odalara
kayıt bedellerinin düşürülmesi ve
ustalık belgesi zorunluluğunun
kaldırılması gereğini anlatması
olumlu karşılandı. Özellikle oda
kayıt ücretlerinin yüksek olmasının
üyeleri ticaret odalarına
yönlendirdiği açıklamaları üzerine
TESK Genel Başkanı Bendevi
Palandöken bu konuda çalışma
başlatılacağını bildirdi. 

Kayıt bedeli düşmeli
Ustalık Belgesi kaldırılmalı

AFYON’DA TOPLANAN TESK’TEN İYİ HABERLER VAR...

TESK Yönetimi’nin Afyon’daki kurul toplantısında kayıt bedelinin yüksekliği ve
Ustalık Belgesi zorunluluğunun kaldırılması gündeme geldi. Genel Başkan Bendevi
Palandöken, iki konuyu da gündeme aldığını bildirdi.

Bendevi Palandöken
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Yeni Gıda Yasası, piyasaya
kötü bir giriş yaptı. Uzun
bir hazırlık sürecinden

geçen Yeni Gıda Yasası,
tartışmaların gölgesinde 1
Ocak’tan itibaren yürürlüğe
girmişti. Yasanın piyasayı nasıl
şekillendireceği uzun tartışmalara
neden olurken, ilk sonuçlar elde
edilmeye başlandı. Gıda
sektöründeki odalar, ilk ayın
bilançosunu kara bir tablo olarak
karşımıza çıkarttı. 

Odalar, Yasanın ilk ayı itibariyle
ortaya çıkardığı sonuca kırık not
verdi. Eleştiriler, İlçe Tarım
Müdürlükleri memurlarının tam
bilgi sahibi olmadığı üzerinde
şekilleniyor. Şaşırtıcı bilgilerin
edinildiği söylemek son derece naif
bir tabir olabilir. Olayların iç yüzüne
dönük bilgiler edinilince esnaf
odalarını bekleyen büyük
tehlikenin ilk adımları
duyulabilir.

Esnaf odalarının pek de alışık
olmadığı bir söz olduğunu
söylemek yanlış olabilir. Ama bu
sefer, “Esnaf odalarına üye
olmanıza gerek yok” diyenin bir
devlet memuru olması işin
ciddiyeti ortaya çıkacaktır. İlçe
Tarım Müdürlükleri’nde görevli
kimi memurların, üretim belgesi
almak isteyen esnafa bu yönde
telkinlerde bulunması esnaf

odalarını telaşa düşürdü. Odalar,
zaman kaybetmeden tepkilerini
koydu. Sorunun kaynağı ise
başka bir durumu su yüzüne
çıkardı.

Yeni Gıda Yasası ile birlikte
kurulan İlçe Tarım Müdürlükleri,
gıda sektörünün ana merkezi
haline geldi. Denetimlerin ve
faaliyetlerin bu kurumlar üzerinden
yürütüleceği belirtilmişti. Kısacası,
İlçe Tarım Müdürlükleri, yeni yasa
ile gıda sektörünün bel kemiği
haline gelmişti. Çatlağın da bu
kurumların bazı departmanlarında
çıkması, esnaf odalarının haklı
tepkisine yol açtı. Esnaf odalarına
üye olmanıza gerek yok,

söylemenin yanlış bilgi ve
bilgilendirmeden doğduğuna
inanan esnaf temsilcileri, hatanın
büyümemesi için sorumluları
göreve çağırdı. Çok geç
kalınmadan, gıda sektöründe çok
çabuk yayılabilecek böylesi yanlış
bir bilginin, telafisi mümkün
olmayan sonuçlar doğurmaması
umut ediliyor.

İstanbul Şekerci, Pastacı,
Helvacı, Tatlıcı Esnaf ve Sanatkarlar
Odası, yanlışı ilk fark eden
odalardan. Başkan Muzaffer
Şener, bazı ilçe tarım
müdürlüklerinde çalışan kadronun
Yeni Gıda Yasası hakkında tam bilgi
sahibi olmadıklarını tespit

YENİ GIDA YASASI 
CAN YAKIYOR
Yeni Gıda Yasası, gıda sektörünün tüm çehresini değiştirdi. Yasanın uygulanmaya
başladığı ilk ayda piyasada yarattığı izlenimler ortaya çıkmaya başladı.

Muzaffer Şener, son 6 aydır Gıda Yasası ile ilgili mücadele verirken
yıprandığı gözlerden kaçmadı.
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ettiklerini söyledi. Başkan Şener,
sorumlu bir esnafın, memurların
ısrarcı tavırlarına rağmen oda
faaliyet belgesinin gerekliliğini
hatırlatması ve bağlı odaya
bildirmesi sonucu farkına
vardıklarını söyledi. Hiç vakit
kaybetmeden memurlar hakkında
şikayetçi olan Şekerci, Pastacı,
Helvacı, Tatlıcı Esnaf ve Sanatkarlar
Odası, sürecin takipçisi olacaklarını
açıkladı.

Muzaffer Şener, ”İlçe Tarım
Müdürlükleri’nde görevli
memurlardan bazılarının, yasa
hakkında yanlış bilgilere sahip
olduğunu öğrendik. Memurlar,
gıda üretim belgesi için
beyanname ve dilekçenin kafi
olduğuna dair bir prosedür
izliyor. Bu durum da odalardan
alınması gereken faaliyet
belgesini işlevsiz hale getiriyor.
Memurlar,  bununla yetinmeyip,
esnafın odalara üye olmalarının
gerek olmadığını da söylüyor.
Esnaf odalarına bağlı üyelerin,
bize bu durumu lanse ettirmesi
sonrası konuya vakıf olabildik.
Şifahen de bunun yanlış
olduğunu ilettik; gerekli

mercileri de şikayette bulunduk.
Şikayetimizin takipçisi olacağız”
dedi. 

Bu uygulamanın, odaları pasifize
etmek olduğunu belirten Başkan
Şener, esnaf üstüne düşeni yaptı;
sıra bürokraside ifadelerini
kullandı.

Gıda sektöründe faaliyet
gösteren odalar, yasanın yürürlüğe
girmesinden daha aylar öncesinde
çalışmalar yapmaya başlamıştı.
Üyelerini, yasa hakkında
bilgilendiren odalar, esnafın

mağduriyet yaşamaması için çok
sayıda toplantı düzenlemişti.
Hemen hepsi bu sayfalardan da
aktarılan bilgilendirme toplantıları,
olumlu sonuçlanmıştı. İlk aydaki
ortaya çıkan karmaşa da gösteriyor
ki, memurların da bilgilendirilmesi
noktasında eksiklikler
yaşanmış. 

İstanbul İçkili, İçkisiz, Lokanta,
Kebapçı, Ayakta İçki Satanlar Odası
Başkanı Sayit Karabağlı, böyle bir
uygulamanın kabul edilemez
olduğunu söyledi. Sayit Karabağlı,
“Esnafın bizleri aramayıp,
odalardan faaliyet belgesi
almadan da, üretim belgelerini
alabildiklerine dair telefonlar
aldık. Yasanın açığı söz
konusu değil. Yasa odalardan
faaliyet belgesi almayı da
zorunlu kılıyor” şeklinde
konuştu.

İst. Un-İş Esnaf Sanatkarlar Odası
Başkanı Ali Yücel, üyeleri için
düzenlendikleri eğitim seminerleri
ile, odaların üstlerine düşeni yerine
getirdiklerini söyledi. Başkan Ali
Yücel, “Esnaf neyi, nasıl yapması
gerektiğini biliyor. Bilgisizliğin
devlet kadroları içerisinden
çıkması hepimizi olduğu kadar
beni de şaşırttı” dedi.Ali Yücel de üyelerine bir düğün salonunda yeni yasayı anlattı.

Sayit Karabağlı da yasanın inceliklerini üyelere aktarmak için mücadele verdi.
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İlçe Tarım Müdürlükleri
Denetim Ekipleri,
uygulamanın ilk bir ayında

gıda işyerlerine denetimlerini
yoğunlaştırdılar. Kayıt belgelerini
alıp, üretim ve satışta hijyen
kurallarına uyanlar denetimlerde
ceza almadılar. Ancak belgesiz
hijyen kurallarından uzak işyerleri
cezalara muhatap oldular.

Yeni Gıda Yasası’nın, sektöre ne
gibi kazanımlar getireceği hararetli
tartışmalara neden olmaya devam
ediyor. Yasanın, gıda işyerlerinin
lehine ya da aleyhine olduğuna
dair görüşler bir yana, ortaya çıkan
su geçirmez gerçekler şu şekilde:

Yeni kanunla birlikte kurulan
İlçe Tarım Müdürlükleri ile daha
etkili bir denetim sistemi
oluşturuluyor. İşletmelerde ise
denetim mekanizması genişletildi.
5996 sayılı madde ile gelen yasal
prosedürlere uyan işletmeler
piyasada tutunabilecek.
İşyerlerinde çalışan personelin
eğitimi hiç olmadığı kadar önemli
hale geldi. 5174 sayılı yasa 2005
yılında revize edilirken gıda
üretimi yapan işyerlerinde çalışan
personel için ustalık belgesi şartı
getirilmemişti. 5996 sayılı Yeni
Gıda Yasasının yürürlüğe
girmesiyle artık ustalık belgesi bir
zaruret haline geldi. Böylelikle
eğitimsiz personel istihdamı

dönemi tarihe karışıyor. Mesleğin
içinden yükselen sesler, eğitim
şartı ile birlikte, esnafın kendini
yenilemesine ve geliştirmesine
zemin hazırlayacağı şeklinde.
Gıda güvenliği de maksimum
seviyeye yükseltildi, güvenilir
ürünlerin satışı şartı getirildi. Ve
bütün sorumluluk imalatçıya
verildi.

HİJYENE SIFIR TÖLERANS
Yasa koyucular ise, kanunun

amacını şu şekilde özetliyor;
”Gıda ve yem güvenilirliğini,
halk sağlığı, bitki ve hayvan
sağlığı ile hayvan ıslahı ve
refahını, tüketici menfaatleri ile
çevrenin korunması da dikkate

alınarak korumak ve
sağlamaktır.”

Hijyen konusu bu yasanın
temel taşlarından   . Denetimlerde
de ön plana çıkan hususların en
başında yer alıyor. Yeni Gıda Yasası
ile gelen hükümlere muhalif
uygulamalarla karşılaşan denetim
ekipleri, yasadan faydalanarak ağır
cezalar vermeye başladı.
Önlemlerini çok önceden almış
işletmelerde ise bir sıkıntı
yaşanmadığı gözlemlendi.

1 Ocak itibariyle, üretici
konumunda olan işyerlerinin
çevresinde kirletici unsurların
bulunmasına kesinlikle müsaade
edilmiyor. Aynı zamanda
imalathanelerin temiz tutulması

DİKKAT! GIDA İŞYERLERİNE
DENETİM BAŞLADI
5996 Sayılı Gıda Yasası uygulanmaya başlandı ve kanunla birlikte gelen yenilikler
gün yüzüne çıktı.

GIDA İŞYERLERİNE ALARM!..
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için azami özen gösterilecek;
yüzeylerde kesin suretle kir pas
olmayacak. Ürünlerin, hazırlama
bölümündeki sıcaklığa ve rutubet
değerlerine standart getirildi.
İmalathaneler bu standartlara
göre hareket edecek, ilgili
şartlarını korunmasını sağlayacak
ve aynı zamanda bu değerleri
kayıt altına alınacak. Personelin
hijyen konusunda eğitilmesi kadar,
personeli hijyen konusunda
uyaracak tabelaların asılması da
zorunlu hale geldi. Denetimlerde
bu konu da aranan şartlar
arasında. Personelin hijyene ne
kadar özen göstermeye çalıştığını
anlatmaya çalışanız da kifayetsiz
kalabilir. Uyarı levhalarının ilgili
yerlere asılmaması halinde cezai
yaptırımlarla karşılaşabilirsiniz.
Zira yetkililer, hijyen konusunu
şansa bırakmak istemiyor.

İşyerleri dezenfektan ürünleri
imalathanelerde ve
laboratuarlarında hazır tutacak. Bu
temizlik gereçleri, üretim
alanından ayrı bir noktada
muhafaza edilecek. Personelin
soyunma odaları, yatakhaneleri
havalandırma sistemi, bakanlığın

belirlediği kriterlere uygun olacak.
İşletmelerde kullanan sularda,
içme suyu standartlarına uygun
olma şartı aranacak.

Yasanın kısa bir özeti şeklindeki
bu gerekçeler şunu gösteriyor ki,
esnafın bilgilendirilmesi büyük
önem arz ediyor. Atik davranan
odaların yasa yürürlüğe girmeden

önce üyelerini uyarma ve
bilgilendirme yoluna gittiği
görüldü ve yine bu sayfalardan
İstanbul esnafına duyuruldu. Buna
mukabil, önlemler konusunda
zayıf kalan odalar olduğu da bir
gerçek. Esnafın ağır cezalar
karşısında sarsılmaması adına,
hükümleri uygulamakta
gecikmemesi gerekiyor. Zira
denetimler daha önceki senelerde
olduğu gibi seyrek olmayacak ve
tolerans tanınmayacak. Alınan
cezalardan geri dönüş olmayacağı,
yetkililer tarafından bu yasa
yürürlüğe girmeden önce ısrarla
altı çizilen bir nokta idi. Gıda işi ile
uğraşan esnafımızın bu gerçeği
unutmaması gerekiyor.

Yeni Gıda Yasası, gıda
ürünlerinin yetenekli ellerde
üretilip, son derece steril
ortamlardan geçerek soframıza
ulaşmasını amaçlıyor. Bu amaçla
da kimsenin gözünün yaşına
bakılmayacağı gerçeği de,
esnafımız tarafımızdan önemle
dikkate alınması gerekiyor.

GIDA İŞYERLERİNE ALARM!..

Yeni Gıda Yasası, hijyen konusunda işletmelere sıfır tölerans tanıyor.
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İKTİDARLARIN ESNAF VE
SANATKARLARA KARŞI 

SORUMLULUĞU

MAKALE

Ülkemizi bir ağ gibi saran yaklaşık 2
milyon esnaf ve sanatkarlarımızın
bölgelere göre dağılımına bak-

tığımızda ; 
Marmara Bölgesinde yüzde 26.5‘i, Ege

Bölgesi’nde yüzde 18.3’ü, Akdeniz Bölgesi’nde
yüzde 14.8’i, İç Anadolu Bölgesi’nde yüzde
14.4’ü, Karadeniz Bölgesi’nde yüzde 13’ü,
Güney Anadolu Bölgesi’nde yüzde 6.8 ‘i, Doğu
Anadolu Bölgesi’nde yüzde 6.2’si faaliyet
göstermektedir. 

Bu muhteşem yapının ve dağılımının farkına
varan Sanayi ve Ticaret Bakanlığı nezdinde
2010/Mart ayında bizzat Başbakan Recep
Tayyip Erdoğan “Esnaf ve Sanatkarlar Değişim,
Dönüşüm Destek Strateji Belgesi ve Eylem
Planını“ kamuoyuna açıkladı. Esnaf ve sanatkar
camiasında bu proje büyük bir heyecan
yarattı. Çünkü yıllardır gündemde olup bir
türlü iktidarlar tarafından çözülemeyen;

Kredi ve finansman şartlarının
iyileştirilmesi,

Vergi istihdam ve diğer yükümlülüklerin
azaltılması,

Eğitim ve danışmanlık hizmetlerinin geliş-
tirilmesi,

Yenilikçilik ve girişimciliğin geliştirilmesi,
Alt yapı, kümelenme ve ortaklık faaliyet-

lerinin desteklenmesi,
Hukuki düzenlemelerin yapılması,
Esnaf Ve sanatkarların AB programlarından

faydalanmasının sağlanması, 
Sorunların çözümüne öncelik verileceği

açıklanmıştı. 
Aradan 3 yıl geçmesine rağmen maalesef

yukarıda açıklanan sorumlulukların
çözümünde bir arpa boyu yol alınamamıştır.
Hükümetimizin finans sektörüne, inşaat sek-
törüne , alışveriş merkezlerine (AVM’lere) ver-
miş olduğu desteğin ve ilginin  % 10’unu esnaf
ve sanatkarlarımız için beklemekteyiz.

Ülkemizin siyasi ve sosyal yönden çimen-
tosu, ekonomik yönden motoru olan esnaf ve
sanatkarlarımızın sorunlarının çözümünün ye-
rine getirilmemesi veya geciktirilmesi ülke-
mizde yaşanan sorunları daha çok artırabilir. 

Nedir bunlar; 
Esnaf ve sanatkarların işyerlerinin kapan-

ması ile üretimde düşüşler olur bu da işsizliği
artırabilir, 

İşsizliğin ve üretimin düşmesi toplumda
sosyal çalkantılara neden olabilir, 

Türk halkının kültüründe var olan sosyal
dayanışma dokusu bozulabilir.

Hiçbir iktidar böyle bir tablo ile karşılaşmak
istemez. 

Ülkemizin geleceği için esnaf ve sanatkar-
larımızın hükümetten tek isteği 2010/Mart
ayında Sanayi ve Ticaret Bakanlığı’nın
kamuoyuna açıkladığı esnaf ve sanatkarlar için
oluşturulan eylem planının hayata
geçirilmesidir.  

Sabri TÜMER
Yeminli Mali Müşavir

22İstanbul Esnaf

Gıda işyerlerinde ruhsat şartı kalktı...
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5996 sayılı kanun gereği
gıda işyerleri ilçe tarım
müdürlüklerinden “Kayıt

Belgesi veya Onay Belgesi” alırken
belediyelerden ruhsat isteniyordu.
Yufkacılar Odası Başkanı Ayhan
Ünal’ın girişimleri ve Lokantacılar
Federasyonu’nun başlattığı çalışma
olumlu sonuçlandı ve gıda
işyerlerine belge alınırken ruhsat
şartının kaldırıldığı Resmi Gazete’de
yayınlandı. 

5996 sayılı kanuna göre
işletme kayıt belgesi almak isteyen
esnafımız, öncelikle bulunduğu ilçe
belediyesine müracaat etmesi
gerekiyordu. Bazı ilçe belediyelerinde
GSM ruhsatları iskanı olmayan iş
yerlerine 1 yıllık geçici olarak ruhsat
veriliyordu. Her sene tekrar eden
prosedürler yüzünden sıkıntı
yaşayan esnaf da şimdi derin bir
nefes aldı. 

Tarım Bakanlığı’nın yayınladığı
yönetmelikle, işletme kayıt belgesi
alması için, bulunduğu ilçelerden
ruhsat alması gerekmeyecek. Cezai
işlemlerden, iş yerlerine mühür
vurulmasına kadar yaptırımları olan
kanun, yeni yasa ile tarihe karıştı.

İstanbul Yufkacılar ve Kadayıfçılar
Odası Başkanı Ayhan Ünal, yoğun
uğraşlarının karşılığını aldı. Artık İlçe
Tarım Müdürleri, kayıt ya da onay

belgesi vermek
için istenilen belgeler
kısmında bağlı bulunduğu
belediyelerden ruhsat
istemeyecekler. Ünal, zaferinin
gururunu yaşarken, ilgili bakanlığın
tüm taraflarına teşekkür etti. Öte
yandan, iskan sorununu ortadan
kaldıran haber, gıda sektöründe
büyük sevinç yaşattı.

Bakanlıkta kurulan iyi diyalog
sayesinde, hayırlı bir sonuç aldıklarını
kaydeden Ünal,“Esnafın gözü
aydın” dedi. Esnaf odaları ne yapar
sorusunun da cevabını veren Ünal,
”Bu  çalışma, esnaf odalarının ne
kadar faydalı kurumlar olduğunun
açık göstergesidir. Sürekli bize
sorulan esnaf odaları ne yapar
sorusunun, en net cevabını

verdiğimizi düşünüyorum.”
İskan sorunun kalkmasıyla, gıda

sektörünün rahat bir nefes alması, iş
yerlerinin adedini de arttırması
bekleniyor. Ünal da, daha önce
ruhsat sorunları nedeniyle, çalışma
izinleri iptal edilen insanların da
dükkanlarını tekrardan
açabileceklerini söyledi. Tüm gıda
işyerlerinin lehine olacağı düşünülen
bu yeni düzenleme ile gıda sektörü
de hareketlilik kazandı.

Ayhan Ünal, başkanlığının ilk
dönemindeki performansıyla
herkesin takdirini topladı.
Sorumluluk bilinci ile devamlı
üyelerini kapısını çalan Ünal, esnafın
sorunlarıyla da birebir ilgileniyor. 

TARIM BAKANLIĞI’NDAN 
MÜJDELİ YÖNETMELİK
Bakanlığın 10 Ocak’ta Resmi Gazete’de yayınlanan yönetmeliğine göre, ilçe tarım
müdürlüklerinin vereceği KAYIT BELGESİ ve ONAY BELGESİ için ruhsat şartı kaldırıldı. 
Yönetmelik ve müjdeli haber gıda işyerlerinde sevinçle karşılandı.

Gıda işyerlerinde ruhsat şartı kalktı...

Ayhan Ünal, “Gıda esnafının gözü aydın” derken, gururluydu...
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Minibüslerde yeni ücret tarifeleri belli oldu. Minibüsçüler yeni yıla 10 kuruşluk
zamla girdi. 

Minibüsçülerin uzun
süredir beklediği zam,
yeni yılla birlikte geldi.

Ancak minibüsçüler yapılan zammı
komik bulurken, "İETT bize göre
ucuz akaryakıtla çalışırken bizden
daha fazla zam aldı. Biz üstelik
ayakta yolcu sebebiyle sürekli ceza
yiyoruz" dediler.

Şoför esnafı yeni yıla birçok
kalemde gelen zam haberleri ile
uyanırken, minibüsçülerin merakla
beklediği haber UKOME’den geldi.
Yüzde 4.75 olarak belirlenen zam,
tarifelerde 10 kuruşluk bir artışa
neden oldu. Buna göre en yakın
mesafenin ücreti 1.50 kuruşa çıktı.
Öğrenci ücretlerinde ise bir değişiklik
yapılmadı. Minibüs ücret tarifelerine
en son 2011 yılında bir düzenleme
yapılmıştı. İSTESOB, minibüs ücret

tarifesi teklifinde, indi bindi ücretinin
1.60 TL olmasını, diğer ücretlerde de
yüzde 15 oranında artış yapılmasını
talep etmişti. 

ZAM YETERLİ DEĞİL
Vatandaşlar yeni yıla zam

yağmuruyla girerken, esnafın da
kemer sıkma politikasının bir süre
daha devam edeceğinin sinyalleri
verildi. Akaryakıttan elektriğe,
ÖTV’den MTV’ye kadar esnaf için
hayati öneme sahip konular zamdan
nasibini alanlar arasında başı çekti.

Minibüsçüler uzun zamandır
süren görüşmelerin ardından
açıklanan zam haberi için ise,“Dağ
fare doğurdu yorumunu yaptılar.”
Hakkı olan artış oranının yüzde 15
olması gerektiğini beyan eden
minibüsçü esnafı, açıklanan yüzde

4.75 zam sonrası büyük hayal kırıklığı
yaşadı. Zam oranları nedeniyle
memnuniyetsizliğini dile getiren
minibüsçüler, UKOME’nin aldığı
karara tepkili.

Minibüs ücret tarifelerindeki artış
nedeniyle açıklamada bulunan
Büyükçekmece Şoförler ve
Otomobilciler Esnaf Odası Başkanı
Mahir Ereke, yapılan zam miktarını
komik bulduğunu söyledi. Başkan
Ereke, yeni yıl için bereket dilerken,
daha dilimizdeki dua kurumadan
zam haberleri ile şaşkına
çevrildiklerini söyledi. Mahir Ereke
sözlerine şöyle devam etti: “Zaten
minibüsçü esnafının geliri giderini
karşılamıyordu, yeni yıllar birlikte
gelen zamlar bu işin içinden
çıkılmaz hale getirdi. Tek umudu-
muz, en azından bize nefes alma

METRO, MİNİBÜS 
HATLARINI VURDU...

HABER
Minibüs zammı, İETT’ye göre devede kulak

Başkanlar (soldan sağa) Mustafa Tahsin Kırıcı, Faik Yılmaz,  Niyazı Akyüz, Vehbi Bayraktar ve Fikret Çelik 
yüzde 4,75’lik zamı değerlendirirken artış oranını yeterli bulmadılar.
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imkanı sağlayacak olan minibüs
ücretlerine yapılacak zamdı.
Açıklanan zam oranları gösteriyor
ki, değişen bir şey yok. Sıkıntılı
günler bizler için devam ediyor.”

Minibüs ücretlerine yapılan artış
hakkında konuşan isimlerden biri de,
Arnavutköy Minibüs Kamyon
Kamyonet Şoförler Odası Başkanı
Engin Türkmen. Başkan Engin
Türkmen de birçok meslektaşı gibi
zam oranlarını yetersiz bulduğunu
açıkladı. Artış oranında imzası
bulunanlara da çağrıda bulunan
Engin Türkmen, gelip minibüsçü
esnafının giderleri ile gelirlerinin bir
kıyaslamasını yapmalarını istedi.
Başkan Türkmen, ”Devlet, toplum
taşımadaki araçları için 3 TL gibi
meblağ belirlerken, bize verdikleri
fiyatları kabul edilemez buluyoruz.
Büyükşehir Belediyesi, tek bir
araçta 300 yolcu ve ucuz benzin ile
taşımacılık yapıyor. Biz motorinin
en pahalısını alıyoruz; bu da
yetmezmiş gibi ayakta alınan her
bir yolcu için ceza yiyoruz. Nerede
kaldı serbest ticaret piyasası?
Devlet benim verdiğim vergilerle,
benimle rekabet ediyor; hem de
haksız bir şekilde” dedi.

VURDULAR AMA
YIKAMADILAR

Anadolu yakasındaki
minibüsçülerin durumları da kritik bir
viraja girdi. Kartal Kadıköy
Metrosu’nun açılmasıyla sendeleme
dönemine giren minibüsçüler, halkın
toplu ulaşımda tercihini yine
kendilerinden yana kullanmaya
başlamasıyla, geçiş sürecini ufak
sıyrıklarla atmayı planlıyordu.
Büyükşehir Belediyesi’nin bu sefer de,
Kartal Kadıköy metrosu güzergahın-
da yer alan minibüsler hakkında yeni
düzenlemelere girişmesi, minibüsçü
esnafından yoğun tepki aldı. Bu
kritik noktada Gebze Harem
hattında çalışan minibüsçülerin

durumu kırmızı alarm veriyor.
Kadıköy Kartal Metro

Güzergahında ve Paralelinde Çalışan
Minibüs Hatlarının İyileştirilmesine
ilişkin toplantıya katılan gösteren
minibüsçüler odası başkanları,
görüşmelerin ayrıntılarını açıkladı. Bu
isimlerden Pendik Minibüs Kamyon
Otomobil Şoförler Odası başkanı
Vehbi Bayraktar; ”Bizden
değirmene su taşımamızı istiyorlar.
Minibüslerin rotaları da amaçları
da artık metro’ya yolcu taşımak
olacak. Minibüslerimizin
metronun amblemini taşıyacak.
Gebze Harem minibüsleri
Kartal’dan bu tarafa geçemeyecek.
Minibüslerin bir kısmı da 41’e
dönüştürülerek, Kocaeli içine
dağıtılacak. Bu hat üzerinde 376
tane araç. Bir araçtan en az 3 aile
ekmek yiyor. Mağduriyetin
boyutunu elini vicdanına koyan
herkes düşünsün” dedi.

Kartal Kamyon Kamyonet Minibüs
Otobüs Otomobil Şoförler Odası
Fikret Çelik Toplu Ulaşım ile yapılan
toplantıya katıldı ve izlenimlerini bize
şöyle aktardı: ”Bize söylenen,
Kadıköy Kartal Metro
güzergahında yer alan
minibüslerin, özel halk
otobüslerinin zamanla kaldıracağı”
diyerek, Anadolu yakasındaki
minibüsçüleri bekleyen tehlikeyi
ortaya koydu.

Dolayoba Kamyon Kamyonet
Otomobil Otobüs Minibüs Şoförler
Esnaf Odası Başkanı Niyazi Akyüz,
Toplu Taşıma ile yapılan Kadıköy
Kartal Metro Güzergahında ve
Paralelinde Çalışan Minibüs Hatlarının
İyileştirilmesine yönelik toplantının
ismindeki çelişkiye dikkat çekti.
Akyüz, ”İyileştirme toplantısı
ismine aldanmayın. Burada amaç
minibüsçü esnafının mağduriyetini
gidermek değil. Devlet hala
almanın peşinde. Bize dikte
ettirilmek istenen bir şey var:

Güzergahlarımızı terk edip yan
yollarda çalışmamızı ve metroya
yolcu taşımamızı istiyorlar”
şeklinde konuştu.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
Metronun açılmasıyla işlerinin
sekteye uğrayacağını düşünen
minibüsçü esnafına seslenmiş ve
minibüse olan rağbetin yakında
kendilerine döneceğini söylemişti. Bu
görüşün haklılığı ile derin bir nefes
alan esnaf, şimdi de Büyükşehir
Belediyesi’nin, minibüslerinin
kaldırma çabaları karşısında büyük bir
şok yaşıyor. Kartal Kadıköy Metrosu
geçen sene, görkemli bir törenle
açılmıştı. 2 milyar dolara mal olan bu
yapım, 4 senelik bir çalışma sonucu
tamamlanmıştı. Bölgede çalışan
minibüsçü esnafının akıbeti de
akıllarda soru işareti
bırakmıştı.Minibüsçülerle ilgili
gelişmeleri yakından takip eden Faik
Yılmaz; ”Kadıköy Kartal Metrosu
açıldığından, halk bir merakla
tercihini metrodan yana kullandı.
Sonra, daha kullanışlı ve
kolay bir ulaşım aracı olan
minibüsleri kullanmaya devam
ettiler. Kadıköy Kartal Metrosu 2
milyar dolara ve 1 milyon yolcu
taşıma kapasitesi ile hizmete açıldı.
Bugün taşınan yolcu sayısı 100 bin
civarında, bu beklenenin çok
altında bir rakam. Devlet zararını
karşılamak için minibüsçüleri
kurban etmek istiyor” tespitinde
bundu.

Minibüs zammı, İETT’ye göre devede kulak
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BERBERLERE KAHVALTILI EĞİTİM

İstanbul Erkek Berberleri Usta
ve Kalfalar Odası, İSTESOB’un
İncirli’deki merkezinde

“Sektöre Bakış” adında bir
toplantı düzenledi. 22 Ocak
tarihinde, sabah kahvaltısı ile
başlayan etkinlik sunumlarla
devam etti. Bu yıl 2.’si düzenlenen
toplantı, Wella firması ve Erkek
Berberleri Usta ve Kalfalar Odası
işbirliğinde gerçekleşti. Wella
firmasının yetkilileri, şirketin Genel
Müdürü Yardımcısı Saruhan Kaan
Ekinci, marka temsilcisi Selen
Çeler, Eğitim Müdürü Sermil
Yılmaz da sunumlarıyla toplantıya

katkı sağladılar.
İstanbul’un çeşitli

noktalarından erkek berberleri,
İstanbul Erkek Berberleri Usta ve
Kalfalar Odası Başkanı Şükrü
Akyüz’ün daveti üzerine sabahın
erken saatlerinde İSTESOB merkez
binasında oldular. Sektöre katkı
yapmak amacıyla bir araya gelen
berberler, fikir alışverişinde
bulundu. Erkek berberleri
sorunlarını tartışma fırsatı
yakalarken genç berberler, erkek
berberliğinde bir marka haline
gelmiş isimlerle tanışma fırsatı
buldu. Berberlerin çırakları elde

HABER

Berberlik sektörünün yeni yüzleri hayallerini; önde gelen isimleri ise tecrübelerini paylaştı.

BERBERLER
YENİLİKLERİN PEŞİNDE
Erkek Berberleri Usta ve Kalfalar Odası, sektörün önde gelenleri ile esnafı bir araya
getirdi. Nasıl büyürüz sorusunun cevabı arandı.

Şükrü Akyüz
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BERBERLERE KAHVALTILI EĞİTİM
tutmada yaşadığı sıkıntılar da
gündeme getirildi. Kimi işyelerinin,
yeni şube açmada yaşadığı
sıkıntılar toplantıda gündeme
geldi.

Berberlik sektörüne vizyon
katmak ve daha iyi bir gelir elde
etmek isteyen girişimcilere yeni
açılar sunulduğu bu seminerde,
sektörün önde gelen isimleri ile
mesleğe yeni atılan işletme
sahipleri bir araya geldi.

Erkek Berberleri Usta ve Kalfalar
Odası Başkanı Şükrü Akyüz,
kahvaltı sonrası mikrofonu eline
aldı ve programın içeriği hakkında
bir bilgilendirme yaptı. Toplantının
amacını, sektörüne ve mesleğine
değer kazandırmak isteyen esnafı
bir araya getirmek olarak açıkladı.
Daha önce düzenlenen
organizasyonlarda, belirli
kimselerin çağrıldığını hatırlanan
Başkan Akyüz, bu toplantı ile bir
geleneği yıktıklarını ifade etti.
Yelpazeyi genişleterek, daha geniş
bir tabana ulaşmak istediklerini
belirten Akyüz, bu anlamda
“Sektöre Bakış” toplantısının bir ilki
temsil ettiğini söyledi.

Başkan Şükrü Akyüz
konuşmasında erkek berberliğinin
geldiği noktanın bir özetini sundu
ve şöyle devam etti: “Günümüzde
tüm pazarlarda yoğun bir
rekabet yaşanmakta. Ve rekabet
ortamında üretimden gelen
liderlik gücü, yerini tanıtım ve
pazarlama çalışmalarının
başarısından gelen liderliğe
bırakmaktadır. Küreselleşme ve
akabinde gelen bilgi iletişim
teknolojilerinde yaşanan hızlı
gelişmeler sayesinde işletmeler
arası farklar azalmaktadır. Böyle
bir dönemde, müşterinin
gözünde farklı bir değer
yaratabilen firmalar pazardaki
yerlerini sağlamlaştırmaktadır.
Bu etkinlikle de, esnafa

farkındalık kazandırarak, çağın
gerekliklerini tekrardan
hatırlatma imkanı
yakalayacağız. Üyelerimizin bir
araya gelerek, mesleki
konularda, istişarede ve
paylaşımlarda bulunmasını
sağlayan seminerlerin
üyelerimize ve odamıza önemli
bir katkıdır.”

Başkan Akyüz, İstanbul Erkek
Berberleri Odası olarak her zaman
değişimin ve gelişimin yanında yer
aldıklarını söyledi. Wella firmasına
da, bu hizmete yönelik
katkılarından dolayı teşekkürlerini
iletti.

Wella şirketinin Genel Müdür
Yardımcısı Saruhan Kaan Ekinci de
söz alarak, uzun zamandır kuaför
sektöründe biri olmasına rağmen
erkek berberleri ile ilk defa bir
seminerde bir araya geldiğini ve
bunun doyumsuz heyecanını
yaşadığını ifade etti. Bu fırsatı
yaratan Başkan Şükrü Akyüz’e de
şükranlarını iletti.

KDV DÜŞÜRÜLMELİ
Saruhan Kaan Ekinci, saç

kesiminde uygulanan yüzde 18’lik
KDV oranının düşürülmesini istedi

ve bu yönde çalışmalar yürüten
Erkek Berberler Odası ile ortak
hareket ettiklerini açıkladı. Yüzde
18’lik KDV oranına ilişkin
açıklamalarına devam eden Ekinci,
bu rakamın hakkaniyetli olmadığı
görüşünü paylaştı. Saç kesmenin
lüks olarak değerlendirilmesini
komik bulduğunu ifade eden
Ekinci, saç kesmek bir zarurettir
şeklinde konuştu.

Ekinci, berberlik sektörünü
büyütmek istediklerini, zira bunun
sektörün tüm paydaşlarının lehine
olacağını söyledi. “Siz büyürseniz,
biz de büyürüz” ifadelerini
kullanan Ekinci, bu gaye ile hareket
ettiklerini söyledi. Yeni Türk Ticaret
Kanunu konusunda esnafın bilgi
sahibi olmasının önem arz ettiğini
söyleyen Ekinci, Türkiye’de çok
hızlı bir dönemin yaşandığını iddia
etti.

Marka Temsilcisi Selen Çeler,
Eğitim Müdürü Sermil Yılmaz da,
hazırladıkları sunumla,
katılımcılara marka ve sektör
hakkında bir bilgilendirme yaptı.
Pazarın genişlediğinden ve
rekabetin boyutu hakkında
açıklamalar sunumun temelini
oluşturdu.

BERBERLER
YENİLİKLERİN PEŞİNDE
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2012, tarih sayfalarına
karışırken, esnaf da
2012’yi hatıralarına çok da

iyi bir sene olarak kaydetmedi.
2013’le yeni bir sayfayı açmayı
hedefleyen esnafın, birçok kalemde
açıklanan zam oranları ile umutları
erken söndü. Siftah yapmakta bile
zorlanan küçük ölçekli işletmelerin,
tek bir satış yapmadan ödemek
zorunda kaldığı faturaların sayısı da
boyutu da uzadı.

2013 zamla birlikte geldi. Sigara,
alkol, motorin fiyatları, trafik
cezaları, konut ve araç vergileri zam
dalgasından ilk haftada payını

alanlar arasında yer aldı. Esnaf
kendilerini dar boğazdan
kurtaracak hamleleri beklerken, aksi
yönde adımlar atılması, esnafı
dönülmez bir yola sokmuş gibi
gözüküyor. Gelişmiş ülkeler,
müreffeh ekonomilerini küçük ve
orta ölçekli işletmelerin bekasına
dayandırmışken, Türkiye’nin bu
gerçeği görmezden gelen
politikalar yürütmesi hayretle
karşılanıyor. Bugün, satılan her bir
ürün, hizmet için ödenen ücretin
yarısı devlete vergi olarak gidiyor.
Son zamlarla birlikte üstünlüğü
vergiler aldı. Artık vergiler, aldığımız

ürünlerin fiyatından daha pahalı.
2013 yılında gelen zam listesi hayli
kabarık. Zamlardan bazıları şöyle; 

ZAMLAR EN ÇOK ŞOFÖR
ESNAFINI VURDU

MOTORİN; Şoför esnafı için kötü
haber, motorinden ve MTV’den
geldi. Zamlardan en çok nasibini
alan motorin, yine unutulmadı.
Zaten bir zam listesi hazırlanıp da,
motorinin bundan muaf olacağını
düşünmek hata olurdu. Rafineri
çıkış fiyatında yapılan artırımın
ardından akaryakıt şirketleri
motorinin litre fiyatına yılın ilk

GELEN YIL GİDENİ ARATTI
HABER

ESNAFA YENİ YIL 
HEDİYESİ:
Esnaf, yeni yıla büyük umutlarla girdi ama açıklanan zamlar hevesleri 
kursaklarında bıraktı.
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GELEN YIL GİDENİ ARATTI
haftasından geçerli olmak üzere 5-6
kuruş arasında zam yapıldı. 

Motorlu Taşıt Vergisi; 1 Ocak 2013
ile birlikte, 1-3 yaş grubunda yer alan
ve motor silindir hacmi 1300 cm3'e
kadar olan otomobillerin halen
480,70 lira olan motorlu taşıtlar
vergisi, 500 lira sınırını aşacak. Resmi
Gazete'de yayımlanarak yürürlüğe
giren Maliye Bakanlığı tebliğiyle
1301-1600 cm3 silindir hacmindeki
motorlu araçların yıllık vergisi ise 827
lira olarak belirlendi.

Minibüs sahipleri, aracın yaşına
göre 203 lira ile 620 lira arasında,
panelvan ve motorlu karavan
sahipleri aracın yaşı ve motor
hacmine göre 308 lira ile bin 249 lira
arasında, otobüs ve benzerleri için
aracın yaşına ve oturma yeri sayısına
göre 410 lira ile 2 bin 500 lira
arasında vergi vermesi kararlaştırıldı.

Trafik cezaları da arttı. Son
değerlendirmeye göre en düşük
trafik cezası 62 TL, en yüksek trafik
cezası 18 bin 589 TL’ye yükseltildi.
Kırmızı ışıkta geçenler 166 lira, hız
sınırını yüzde 10 ila 30 arasında
aşmak 166 lira. Hız sınırını yüzde
30'dan fazla aşanlara ise 343 lira
para cezası veriliyor. Alkollü
araç kullanırken yakalananlar

701 lira ceza ödeyecek.
Sigorta bedelleri acentaların

farklı talepleri ile aşırı bir yükseliş
kaydetti. Özellikle taksilerde sigorta
primlerinde  mantık ötesi artışlar
kaydedildi. Taksicilerin sigorta
şirketlerine yönelik tepkileri çığ gibi
büyüyor.

KIŞ LASTİĞİ EL YAKIYOR
2012’nin Kasım ayı içerisinde Yeni

Karayolları Trafik Kanunu tasarısı
TBMM’den geçti ve 1 Aralık ile
1 Nisan tarihleri arasında kış lastiği
takma zorunluluğu getirildi.  Yeni
Karayolları Kanuna göre, kış lastiğini
takmayanlar, 500 TL ceza ödemek
durumunda kalacak. Kararın aceleci

alındığı ve şoför esnafının hazırlıksız
yakalandığına ilişkin eleştirilerin
gölgesinde yürürlüğe giren bu yasa,
kış lastiği piyasasını da alt üst etmiş
durumda. Yasa ile birlikte lastiklere
hücum edilmesi, talebi arttırmış,
kısıtlı olan lastik stoku da kısa sürede
tükenmişti. Yasaya hazırlıksız
yakalanan sadece şoförler olmadı.
Lastik üreticileri de bir anda alınan
bu karar sonrası zor durumda kaldı.
Lastik üreticileri, kapasitelerinin şu
an piyasadaki talebi karşılamaya
yetmeyeceğini açıkladı. Şimdi, kış
lastiği almak isteyenler iki katı fiyat
ödemek zorunda kalıyor. 

Gelir gider tablosunu sağlıklı bir
zemini oturtmakta zorlan küçük ve
orta ölçekli işletmeler, terazinin
kantarının giderlerden yana
kaydığını haykırıyor. 20 yıldır
minibüsçülük yapan Ferhat Yakut,
bu noktada görüşlerini şu şekilde
açıkladı; ”Çok uzun zamandır
giderler, gelirleri aşmış durumda.
Bu senenin getirisi değil. Ama biz
her sene, belki bu sene
sırtımızdaki yükleri hafifletilir
diye düşünüyoruz. Son zamlarla
artık kamburumuz iyice çıktı.
Dayanabilen dayanacak. Bu sene
umutlarımız erken tükendi. Yılın
ilk haftası ile birlikte anlaşıldı ki,
2013 bizim için çetin bir sınav
olacak.”

Artan cezalar sonrası, şoförler gaza daha temkinli basacak.
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Kuyumcu meslek lisesi atölyesinden yeni ustalar

Altın fiyatları sınırı çoktan
aştı, kuyumcular da işçi
çıkartmaya başladı. Bu

sözlerin sahibi Başkan Alaattin
Kameroğlu, altın fiyatları
normalleşmedikçe, kötü gidişatın
önünün alınamamasından endişe
ediyor. Tüm dünyayı, özellikle
Avrupa’yı saran ekonomik krizin,
birbiri ardına patlak veren
savaşların, altın fiyatlarının
yükselişine ana etken olarak
gösteren Başkan Kameroğlu, ”2011
yılında 1200 dolardan başlayan

altının yükselişi, 1900 dolar
sınırına kadar dayandı. 2012 yılı
itibariyle altının 1800-1600 dolar
arasında seyrettiğini görüyoruz.
Ekonomik kriz ve savaşlar,
insanları her zaman güvenli bir
liman olarak gördükleri altına
yöneltiyor” dedi.  

Başkan Kameroğlu, ekonomik
krizin Avrupa’da daha da
derinleşmesinden kaygılanıyor.
Sokakta hakim olan görüş, altın
fiyatlarının yüksek olmasının,
kuyumcu esnafının memnuniyetle

karşıladığı yönünde. Başkan
Kameroğlu, bunun son derece
yanlış bir kanaat olduğunun altını
çizerken, son dönem altın
piyasasındaki gerilimin kuyumcu
esnafında yarattığı tahribatı, “Altın
fiyatlarının kuyumcunun
aleyhine olduğuna en açık delili”
olarak gösterdi. 

Sözlerine devam eden
Kameroğlu, ”Altının yüksek
rakamlarda seyretmesi hiç
şüphesiz bizi derinden etkiliyor.
Son dönemde kuyumculuk
sektörü daralma yaşıyor ve işçi
çıkartmalar da başladı. Esnafın
telaşı bu durumun uzun ömürlü
olacağı şeklinde. Eğer korkulan
başa gelir ve kriz devam ederse,
sektör için bir sonraki aşama var,
gerileme... Umudumuz daralma
ile bu geçiş dönemi
atlatabilmemiz. Dilerim yeni
dönemde zararlarımız giderme
yoluna gideriz” dedi. 

İstanbul Kuyumcular Odası,
İSTESOB içerisinde yer alan en
değerli esnaf odalarından biri.
Gerek altyapısı, gerek üyelerine
sunduğu imkanlarla takdirleri
üzerine topluyor. Kuyumculuğun
kendine has sorunları olduğunu
belirten Kameroğlu, Kuyumcular
odasının çağın şartlarını yakalama

HABER

Alaattin Kameroğlu

ALTININ YÜKSELİŞİ 
KUYUMCUNUN ALEYHİNE
Altının çok yüksek değerlerde seyretmesi İstanbul Kuyumcular Odası Başkanı
Alaattin Kameroğlu’nun tespitiyle, kuyumculuk sektöründe daralma yaşanmasına
sebep oldu.
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Kuyumcu meslek lisesi atölyesinden yeni ustalar

güdüsüyle, bugün parmakla
gösterilebilir seviyeye ulaşabildiğini
söyledi. Odayı profesyonel bir
yapıya kavuşturmayı öncelikli hedef
olarak belirleyen Başkan
Kameroğlu, bu amaca yönelik ilk
adımın, kuyumcular odasına ait bir
binaya hizmete geçirerek başladı.
Pek çok odanın genel sekreter bile
bulamadığı bir dönemde, İstanbul
Kuyumcular Odası, Çemberlitaş’taki
merkezinde 40 kişi ile hizmet
veriyor. Bunlara ek olarak odaya
gelir getiren iş yerleri de bulunuyor.
Yayın şirketlerinin yanı sınıra ayar
evleri de kuyumcular odasının çatısı
altında faaliyet gösteren iş yerleri
arasında yer alıyor.

“Kuyumculuğun merkezi
İstanbul’dur” diyen Kameroğlu,
oda olarak, sadece üyelerine değil;
tüm ülkedeki sektör çalışanlarına
hizmet verdiklerini söyledi. Kaydını
İstanbul Ticaret Odası’na yaptırmış
işletmelerin bile yardımına
kuyumcular odasının koştuğunu
beyan eden Kameroğlu, tüm
sektörü kucaklamayı hedeflerini
açıkladı. 

Kameroğlu, “İmalatın ihracatın
yüzde 90’ı İstanbul’dan yapılıyor
olması kuyumcular odasının
önemini bir kat daha arttırıyor.
Bizler gerek Ticaret Odası’na

kayıt yaptırmış, ama oradakileri
temsilcilerin fazla bir etkiye sahip
olmamasından dolayı bizim
yardımımıza muhtaç olan
insanlara da kapımızı açıyoruz.
Esnaf odası olarak amacımız
bütün bir sektörü kucaklamak.”

BANKALARIN ALTIN SATMA
YETKİSİ YOK

2006 yılında çıkan kanunla
birlikte, bankalara sadece külçe
standardı İstanbul Altın Borsası
tarafından belirlenmiş 24 ayar külçe
altını satabilme yetkisi verilmişti. Bu
bankaların tatmin etmemiş olacak
ki, daha fazlasını elde edebilmek
için girişimlerde bulundular.
Bankaların darphane altını
satabilmesine imkan tanıyan bir
taslağın hazırlandığı, kuyumcuların
gündemine düşmüş, bomba etkisi
yaratmıştı. Başkan Kameroğlu
taslağın hazırlık aşamasında konuya
müdahil olduklarını, ilgili
makamlara neden bu taslağın geri
çekilmesini gerektiğini anlattıklarını
ifade etti. Kameroğlu o dönem
yaşadıklarını şöyle aktardı, 

“3-4 ay önce yaşanan bir
gerilimdi. Taslağın gündeme
gelmesi ile bizim olaya dahil
olmamız bir oldu. Bankalara altın
satışı yetkisi verecek bir

düzenlemenin kuyumculuk
sektörüne verebileceği zararı,
yetkilerin tahayyül etmesini
sağladık. Neticesinde taslak geri
çekildi. Bugün bankalar 24 ayar
külçe altını satabilmek dışında
bir satış yetkisi yok.” 

Bankaların altın mevduatı
toplaması hakkında ne
düşünüyorsunuz diye
sorduğumuzda Kameroğlu,
“Bankalar altım mevduatı
toplaması hem ülkemiz hem
altının bankalara emanet eden
vatandaşlarımız için önemli bir
gelişme. Yalnız bankalar altın
toplama işine 3-4 büyük şirketle
yapmakla yetinmeyip, kuyumcu
esnafını da dahil ederlerse, daha
çok altın toplama fırsatı
yakalarlar” telkininde bulundu. 

Kuyumculuk sanatının daim
olması ve yeni ustaların yetişmesi
için bir meslek lisesi açan
kuyumcular odası, burada yetişen
elemanlarla birlikte sektöre daha iyi
hizmet verebilmenin önünü açıyor.
Meslek lisesinin atölyesinin kurulma
aşmasında olduğunu öğrendik: Ve
belli prosedürleri aşılması
sonucunda meslek lisesinin yeni bir
atölyenin kurulacağı müjdesini
Başkan Alaattin Kameroğlu’ndan
aldık.
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HABER

Tekstil sektörünün gelişimi
için bakanlık nezdinde
birçok çalışma

gerçekleştirdiğini söyleyen
Dokumacılar Esnaf ve Sanatkârlar
Odası Başkanı Sadettin Olpak,
nasıl oluyorsa bir şekilde esnafının
bundan faydalanamadığını,
yönetmeliklere eklenen küçük
detaylarla büyük fabrikalara tek
taraflı ayrıcalıklar sağlanmasından
şikâyet etti.

Sadettin Olpak’ın, esnafın
devasa şirketlerle rekabetinde geri
kalmaması için verdiği mücadele ile
tanınan bir isim. Büyük şirketlerle
aynı pazarda, aynı kalitede ürünler
ürettiklerini beyan eden Başkan
Olpak, bu savla birlikte büyük
şirketlere tanınan ayrıcalıklardan
küçük esnafın da faydalanması için
girişimlerini artırıyor. Tekstil
sektörüne, yüzde 30’luk elektrik
indirimi yapılmasını sağlayan
Sadettin Olpak, verdiği bu
mücadelenin içeriğini bizlere şöyle
aktardı: ”Daha önceleri elektrik
indirimi, iş yerinin sigortalı beş
kişi çalıştırma şartına bağlıydı.
Bu küçük esnafı bir ölçüde
elemine ediyordu. Zira
kendimden örnek vermem
gerekirse, baba oğul çalışıyoruz,
babam ise emekli. Şimdi ben aynı
malı aynı kalitede ürettiğim bir
sektörde haksız rekabetle karşı

karşıya
kalıyordum. Bunu
ilgili makamlara
ilettim. Bugün, tek
bir sigortalı işçi
çalıştıran iş yerleri
kapasite
raporuyla birlikte
bu indirimden
faydalanabiliyor.” 

Başkan Sadettin
Olpak, esnafının en
çok kapasite raporu
üzerinden
yıpratıldığını
belirtti. Kapasite
raporu bilindiği
gibi, firmaların mevcut makine
parkı ve iş gücüyle bir yıl zarfında
kaç birimlik üretim yapabileceğini
tescilleyen bir belge. Bu belge
sayesinde iş yerleri elektrik
indiriminden faydalanırken,
KOSGEB işlemlerinde de elini
güçlendiriyor, aynı zamanda
bankalardan kredi almak isteyen iş
yerlerine büyük avantajlar sağlıyor. 

Kapasite raporlarına ilişkin
sorunları bizlere açıklayan Sadettin
Olpak, büyük şirketlerin, yüzde 40
oranında ucuz ham madde ithal
ettiğini ve bunun kapasite raporları
sayesinde elde edebildiklerini
söyledi. Bu noktada konuyu daha
da derinleştiren Olpak, “Kapasite
raporlarımız bypass edilmiş

durumda. Dış Ticaret
Müsteşarlığı İthalat Genel
Müdürlüğü, konfederasyonların,
odaların kapasite raporlarını
kabul etmiyor. Ucuz ham madde
ithal etmenin şartı, kapasite
raporlarının Türkiye Odalar ve
Borsalar Birliği’nin ya da Ticaret
Odası’nın onayına bağlanmış
durumda. TOBB’a ve Ticaret
Odası’na bağlı şirketler
yurtdışından ihracat kaydıyla
iplik getiriyorlar. Ben ise iç
piyasadan alıyorum. Neredeyse
%30 benden daha ucuza imal
ediyorlar. Son tahlilde önümüze
konulan bu engellerle esnaf
mağdur ediliyor” şeklinde
konuştu. 

EMEĞİNİ BİZ VERİYORUZ, 
KAYMAĞINI İTO YİYOR
Sadettin Olpak, yönetmeliklere eklenen küçük detaylarla büyük fabrikalara tek
taraflı ayrıcalıklar sağlanmasından şikayet etti.

Sadettin Olpak
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Önlerine çıkarılan bu tür
engellerle, Dokumacılar Esnaf ve
Sanatkarlar Odası’na bağlı 600’a
yakın üyenin kaydını Ticaret
Odası’na yaptırmaya zorlandığını
belirten Başkan Olpak, hukukun bu
adaletsizliği gidereceğine olan
inançlarının tam olduğunu
kaydetti.

Fason dokuma işçilikte alınan
KDV’nin yüzde 18’den yüzde 8’e
inmesi için büyük emekler sarf
ettiğini bizlere açıklayan Olpak, söz
konusu indirime ilişkin maddeye
“Bu indirimden komple tesisi
olanlar yararlanabilir”şeklindeki
eklemeyle, küçük esnafın hakkı
olan indirimden yararlanamadığını
söyledi. KDV indiriminin
gerçekleşmesine ön ayak
isimlerden biri olarak, esnafının, bu
indirime dahil edilmemesine de
içerlediğini sözlerine ekledi.

TEKSTİL MAKİNALARINDA
KDV YÜZDE 1 OLMALI

Çin Halk Cumhuriyeti’nin, Dünya
Ticaret Örgütü’ne üye olduğu 2004
yılından itibaren, ülkemize girmeye
başlayan tekstil ürünlerinin, sektörü
alaşağı ettiği tespitinde bulunan
Başkan Olpak, Dış Ticaret
Müsteşarlığı İthalat Genel
Müdürlüğü Korunma Önlemleri

Daire Başkanlığı’nda bulundukları
girişimlerle kumaşa yüzde 20, hazır
giyime yüzde 30 fon koyulması ile
esnafın kapasitelerini arttırdığını
söyledi. Bu fonla birlikte
dokumacılık sektörünün 2011
yılında yüzde 80 randımanla
çalıştığını aktaran Başkan Olpak,
sektörün tekstil makinelerinde
alınan KDV’nin yüzde 18’den yüzde
1’e düşürülmesini de dört gözle
beklediğini söyledi. 

Tekstil makinelerinde alınan
KDV’nin yüzde 1’e düşmesi halinde,
tekstil sektörünü şaha kalkacağını
iddia eden Başkan Sadettin Olpak,
tekstilciler için çok önemli bir
durum arz eden bir konu karşısında
büyük şirketlerin suskunluğunu
hayretle karşıladığını belirtti.
Başkan Olpak; “Dokumacı esnafın
alacağı makinelerde KDV’nin
diğer birçok sektörde olduğu
gibi yüzde 1 alınması gerekir.
Çabalarımızı son dönem
itibariyle bu yönde
yoğunlaştırmış durumdayız.
Esnaf dört tane makine aldığı
zaman bir tanesi KDV olarak
ödediğini” söyleyen Olpak, küçük
esnafın bunun altından
kalkmasının mümkün olmadığı
ifade etti. 

Türkiye’de iş istihdamının yüzde
33’nün tekstil sektörü tarafından
karşılandığının bilgisini
veren Olpak, tekstilcinin
mutluluğunun ülke mutluluğudur
diyerek, sözlerine son noktayı
koydu.

Tekstil makinelerinde KDV’nin yüzde 1’e indirilmesinin dokumacılık
sektörünü şaha kaldıracağı belirtiliyor.
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İstanbul Ayakkabı Freze Fora
Sanatkarları Odası, 19 Ocak
Pazar günü, Bakırköy Spor

Vakfı Tesisleri’nde bir gece
düzenledi. Odaya gelir toplamak
için düzenlenen geceye yoğun
katılımın olduğu gözlendi.
Esnaf temsilcilerinin yanı sıra
odaya bağlı pek çok üye
esnaf da hem gecenin tadını
çıkarma hem de odalarına
destek olma fırsatı yakaladılar.
İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği Başkanı Faik Yılmaz
da geceye katılıp, desteğini
esirgemedi ve yaptığı
konuşmada, böylesi
beraberliklerin teşkilata güç

kazandırdığını söyledi.
İSTESOB Yönetim Kurulu

Üyeleri arasında Aziz Şentürk,
Mehmet Banzaroğlu, Şükrü
Akyüz, Koray Öztürk, İSTESOB
Genel Sekreteri Ömer Demir ve
birçok oda başkanı gecede öne
çıkan isimlerdi. Pütürge Belediye
Başkanı Necdet Ayaydın, Gündüz
Köyü Yardımlaşma Derneği
Başkanı Şerif Akşahin,
hemşerileri olan Ayakkabı Freze
Fora Sanatkarları Odası Başkanı
Mücahit Çetin’i bu önemli
gecede yalnız bırakmadı.

Yemekli gece, renkli
görüntülere sahne oldu. Esnaf bu
zor günlerin içerisinde,

kendilerine mutlu huzurlu bir
gece yaşatan Başkan Mücahit
Çetin’e teşekkürlerini iletti.
Gecede, sanatçılar da sahne alarak
misafirlere bir de müzik ziyafeti
sundu. 

Bir teşekkür konuşması
yapmak için mikrofonu alan
Mücahit Çetin sözlerine,
katılımlarından dolayı herkese
müteşekkir olduğunu belirterek
başladı. Mücahit Çetin,
”Yanımızda olup, odamıza
katkıda bulunan herkese
şükranlarımı iletiyorum. Safi
duygularla düzenlenen bu gece,
iş hayatının sıkıntılarından
bunalmış sizlere, rahat bir nefes

HABER

MÜCAHİT BAŞKAN’IN
GECESİ EĞLENCELİYDİ
Ayakkabı Freze Fora Sanatkarları Odası, düzenlediği gece ile birliktelik 
mesajı verdi.

SORUNLAR BİR GECELİĞİNE UNUTULDU

Soldan sağa: Osman Aktaş, Şükrü Akyüz, Mücahit Çetin (ayakta), Başkan Faik Yılmaz, Nezih Mert, Koray Öztürk, 
Aziz Şentürk ve Niyazi Karakahya gecenin tadını çıkardılar.

Pütürge Belediye Başkanı Necdet Ayaydın, hemşehrisi Çetin’i yalnız bırakmadı.
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aldırır diye umut ediyorum. Her
platformda bizimle olan başta
Birlik Başkanımız Faik Yılmaz’a,
uzun yollardan gelerek,
gecemizi renklendiren Belediye
Başkanımız Sayın Necdet
Ayaydın’a teşekkürlerimi
iletiyorum” ifadelerini
kullandı. 

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
Mücahit Çetin’i düzenlediği bu
başarılı organizasyondan dolayı
tebrik etti. Odaların, üyeleri ile
sağladığı birlikteliğin güçlenmesi
adına, benzeri böyle
toplantılarının sayısının artması

gerektiğini söyledi ve Ayakkabı
Freze Fora Sanatkarları Odası’nın
da bu alanda bir bayraktarlık
yaptığının görüşünü paylaştı.
Yılmaz, Pütürge Belediye
Başkanı’nı aralarında görmenin
kendilerini mutlu ettiğini ifade
etti. Başkan Yılmaz, geceye katı-
lanlara, iyi eğlenceler dileyerek
sözlerini noktaladı. 

Pütürge Belediye Başkanı
Necdet Ayaydın, Mücahit Çetin ile
gurur duyduğunu ifade etti.
İstanbul’da başarılı bir oda
başkanına hemşerilik etmenin
kendisini tarifsiz bir mutluluğa

sürüklediğini söyledi.
Gecede sanat dünyasından

tanıdık simalar da vardı. Murat
Kurşun sahne alan isimlerdendi.
Sevilen şarkıları ile geceyi
renklendiren Murat Kurşun 1 saat
kadar sahnede kaldı. Daha
sonra mikrofonu Popçu Özlem
aldı ve gecenin hızını
düşürmedi. 

Gecede, odaya katkı sağlamak
için çekiliş düzenlendi. 1 adet
kalem alarak herkesin katıldığı
kurada, çekiliş sonucu 1 adet
laptop, birer adet erkek kol saati
ve bayan kol saati verildi. 

SORUNLAR BİR GECELİĞİNE UNUTULDU

Sanatçı Murat Kurşun, şarkılarıyla konuklara müzik ziyafeti sundu.

Mücahit Çetin, gecede yine esprileriyle katılanları coşturdu.Pütürge Belediye Başkanı Necdet Ayaydın, hemşehrisi Çetin’i yalnız bırakmadı.
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Öncelikle hastalığın tanımını yapalım.
Hastalık: İnsan organizmasının çeşitli ne-
denlerle ruhsal, bedensel, sosyal den-

gesinin bozulmasına denir. 
“Kendini beğenme, büyük görme, ne zaman

hastalık ya da bozukluktur?” diye araştırdığımızda,
normal ve sağlıklı insanların kendilerini sevdiklerini
görüyoruz. Zaten kendini sevmeyen kişi işini de,
çevresini de sevmez. Davranışları olumludur. 

Kendini beğenme duygusu aşırı olursa böyle in-
sanlara “narsist” diyoruz. Narsistler, en basit anlamda
kendilerine sevdalı insanlardır. Hep başkasından
övgü, takdir ve alkış beklerler. Fakat kendileri hiçbir
şey vermeye yanaşmazlar. Kendilerinin yaptığını gök-
lere çıkartırken, aynı işi başkası yaptığında önemsiz
ve basit görürler. Bunlar, başka insanlarla iletişimi
sadece kendileri alkışlansın, övülsünler diye kurarlar.
Kendi çıkarları için herkesi çiğneyip geçerler. Ve bu
durumdan en ufak bir pişmanlık duymazlar.
Karşılarındaki insanın ne düşündüğünün onlar için
kıymeti yoktur.

Narsist insanların diğer bir özelliği de hasetlik duy-
gusudur. Bu duygu onlarda çok yoğundur. Başka in-
sanların mutluluğuna, başarısına kesinlikle tahammül
edemezler. Çünkü bu durumu sadece kendilerinin
hak ettiğini düşünürler. 

Narsist kişiler, başarılı da olabilirler. İş hayatında
öne çıkabilirler. Ancak bu başarı yaptıkları işi sevdik-
lerinden değil, başarılı olurlarsa alkış ve takdir alacak-
larından dolayıdır. Eleştiriye de asla tahammülleri
yoktur.

Narsistlik kişilik bozukluğunu ya da hastalığını
özetlersek;

Kendini büyük görme ve benlik saygısı ile ilgili
konularda aşırı ilgilenme ile belirlidir.

Kendilerinin önemli olduklarıyla ilgili büyüklük
duyguları vardır. Başarı ve yeteneklerini abartır,
yeterli bir başarı göstermedikleri halde üstün biri

olarak tanınmayı beklerler.
Küstah, kendini beğenmiş davranış ya da tutumlar

sergilerler.
Sınırsız başarı, güç, zekâ, güzellik ya da kusursuz

sevgi hayalleri üzerinde kafa yorarlar.
Özel insan olduklarına ve özel haklarla donatıldık-

larına inanırlar. Toplumsal durumu üstün kişilerin
kendisini anlayabileceğine ya da onlarla arkadaşlık
etmesi gerektiğine inanırlar. Eleştirilmeye ya da yenil-
giye büyük bir kızgınlıkla ve depresyonla karşı ko-
yarlar.

Benlik saygıları kırılgandır.
Başkalarını kendi çıkarları uğrunda kullanma eğili-

mindedirler.
Başkalarıyla empati yapamazlar.
Başkalarının duygularını ve ihtiyaçlarını tanıyıp

tanımama konusunda isteksizdirler. 
Çoğu zaman başkalarını kıskanır ya da

başkalarının kendisini kıskandığına inanırlar. Çok
beğenilmek isterler. Dış görünüşleriyle aşırı ilgilidirler
ve kendilerine hayran olunmasını beklerler.

Böyle insanlara kendimizi ezdirmemeliyiz. Onları
sürekli alkışlar, översek, gerçeklerle yüzleşmelerini
geciktirmiş oluruz. Bu tip insanların tedavisi psikoter-
api polikliniklerinde psikiyatristler tarafından sağlan-
abilir. 

Sunumumuzu Rizeli bir esnafın kıvrak zekâsı ile
uyguladığı bir hikâyeyle sonuçlandıralım. Bir kahve
işleten Rizeli, müşterilerinin sineklerden rahatsız ol-
masını önlemek için şöyle bir buluş yapmış: Kahvenin
elektrik ampullerinin yanlarına içi su dolu poşetler
asmış. Sinekler lambaya gelirken poşet içindeki
suyun kendilerini büyük göstermesi sonucunda
kendilerinden korkarak kahveden uzaklaşmışlar. 

Kendilerini büyük görenler, sonuçta toplumdan
kaçarak yalnız kalmaya mahkûmdurlar.

Herkese sağlıklı bir kişilik dileğiyle saygılarımızı
sunarız.

KENDİNİ BÜYÜK 
GÖRME HASTALIĞI

MAKALE

Metin İÇTEM
İSTESOB Eğitim Müdürü

36İstanbul Esnaf

SAYFALAR SUBAT_Layout 1  1/31/13  5:26 PM  Page 36



İstanbul Selçuk Kız Meslek
Lisesi Giyim Öğretmeni iken
emekli olan Birliğimiz Eğitim

Müdürü Metin İçtem’in eşi Sevinç
İçtem 5 Ocak 2013 tarihinde vefat
etti. 

İSTESOB Eğitim Müdürü Metin
İçtem'in eşi Sevim İçtem, beyin
kanaması bağlı geçirdiği felç sonrası,
bir süredir tedavi gördüğü hastane-
de hayatını kaybetti. Acı haberi alan
İçtem ailesi ve sevenleri vefat
haberiyle büyük bir üzüntü yaşadı. 6

Ocak Pazar günü Pendik Merkez
Camii’nde kılınan cenaze namazı
sonrası, Sevim İçtem, Pendik’teki
Yenişehli Mezarlığı’na defnedildi.

Merhum Sevinç İçtem, yakınları
ve sevenleri tarafından son
yolculuğunda da yalnız bırakılmadı.
Eşini kaybetmesiyle derin bir üzüntü
yaşayan Metin İçtem, taziye
dileklerini kabul ederken dostları
yanından ayrılmadı. İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz da, vefat haberi
ile yaşadığı üzüntüye dile getirirken,

İçtem ailesine sabır, merhuma da
Allah’tan rahmet diledi.

26 yıl boyunca İstanbul
Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği'nin

Başkanlığını yapmış olan
Suat Yalkın, vefatının dördüncü
senesinde de teşkilat üyeleri
ve sevenlerince
unutulmadı.

Suat Yalkın, mezarı başında
anıldı. 14 Ocak 2009 senesinde
kaybettiğimiz, esnaf ve sanatkarın
duayeni; “baş öğretmeni” olarak
nitelenen Suat Yalkın için
defnedildiği yer olan Eski Kozluğu
Mezarlığı’nda İSTESOB tarafından
bir anma töreni düzenlendi.

Aramızdan ayrılışının dördüncü
senesi nedeniyle tertip edilen anma
töreninde, çok sayıda esnaf ve
sanatkar odaları yöneticilerinin yanı
sınıra yakınları da hazır bulundu.
“Başöğretmeni” Suat Yalkın’ı
unutmayan oda başkanları 14 Ocak
Pazartesi günü saat 14.00’de Eski

Kozluğu Mezarlığı’nda hazır
bulundu. Ahde vefa örneği
sergileyen dostları, Yalkın’ın
mezarı başında dua
okudular. Anma töreninde
bir konuşma yapan İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz,
”Rahmetli başkanımız Suat
Yalkın’ın vefatının
dördüncü senesinde de
unutmayıp, buraya kadar
gelen herkese teşekkür
ediyorum. Teşkilatın
duayeni Suat Yalkın’ın,
bizim ve Birliğimiz
üzerindeki emekleri
unutulmayacaktır”
ifadelerini kullandı.

Suat Yalkın, 4. vefat yılında anıldı

METİN İÇTEM’İN ACI GÜNÜ

HABER

Sevinç İçtem
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Ç
ağın eskittiği mesleklerden
biri de televizyon tamirciliği.
Tüplü televizyonlar yavaş

yavaş piyasadan çekildi ve yerini
yüksek çözünürlüklü televizyonlara
bıraktı. Son nesil televizyonların tamiri
de esnafın hareket alanının dışında
kalıyor. Gerek yüksek maliyetleri
gerekse yetkili servislerin ağ alanını
genişletmesi, televizyon tamircilerini
yeni bir yol haritası belirlemesine
neden oldu. Artık tamirciler tamir
yapmakla yetinmeyecek, aynı
zamanda satışını da gerçekleştirecek.
Ürün satışının da sert rekabetler
içerdiğinin farkında olan Radyo Video
Televizyon Tamircileri Odası, bazı
antlaşmalarla üyelerine yol
göstermeye çalışıyor.

İstanbul Radyo Video Teyp ve TV
Tamircileri Odası Başkanı Bahadır
Tunceli’nin girişimleriyle 27 Ocak
Pazar günü İSTESOB merkez
binasında bir toplantı gerçekleştirildi.
Güvenlik Sistemleri Eğitim Semineri
ve Tv Tamircileri Odası’nın bilişim
şirketleri ile yaptığı ortaklığın tanıtımı
yapıldı. Üyelere, daha iyi lojistik

imkanlar sağlayacak bu
antlaşma ile aynı zamanda
esnaf daha uygun fiyatlara
ürünler alabilecek.

Esnaf odasına bağlı tv
tamircilerinin yoğun ilgi
gösterdiği Güvenlik Sistemleri
Eğitim Semineri’nde şirket
yetkilileri birer sunum
gerçekleştirdiler. Tanıtımı, Art
sistem adına Sebahattin
Çakıcı, CCTV sistemleri adına ise
Hakan Kekik yaptı. Emre Taştan ise
internet güvenliği hakkında bilgiler
verdi. Firmaların tanıtımı yapılırken,
esnafa sunulan avantajlar da,
yetkililerce dile getirildi. Sunum
sonrası şirket yetkilileri esnafın
sorularını yanıtladı.

Başkan Bahadır Tunceli çağın ge-
reklerini yerine getirme arzusuyla ha-
reket ettiklerini söyledi. Bir mecburi-
yetten doğan bir antlaşma olduğunu
ifade eden Tunceli, yenilenmeye ve
gelişime açık olmaları gerektiğini
belirtti. Bilişim şirketleri ile giriştikleri
işbirliğini, üyelerinin değişime yönelik
çok önemli bir ihtiyacını

karşılayacağını belirten Başkan
Tunceli, üyelerin destekleri ile benzeri
katkıların daha da artacağını açıkladı.
Televizyoncuların baş döndürücü
değişime ayak uydurmalarının ne
denli zor olduğunun bilincinde olan
Tunceli, işbirliği çalışmalarını
genişletmeyi hedeflediklerini açıkladı.

Başkan Tunceli ayrıca, mesleki
eğitime yeterince önem verilmemesi
nedeniyle, ülkemizde elektronik
teknolojisinin altyapısının
oluşmadığını ileri sürerek Türkiye’nin
çağdaş dünyayı geriden takip ettiğini
iddia etti. Bilişim şirketleri, toplantı
sonunda çekilişle 3 esnafa tablet
hediye etti.

İstanbul Radyo Video Televizyon Tamircileri Odası
21. yüzyılın çağdaş yüzü olma yolunda...

Televizyon tamircilerine 
yeni iş alanları

Bahadır Tunceli

TELE-VİZYON’un yerini
TELE-GÜVENLİK aldı

Ali Tabakoğlu’nun gurur günü...
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Televizyon tamircilerine 
yeni iş alanları

Bahadır Tunceli

5katlı olması planlanan
hizmet binası inşaatının 120
gün içinde bitirilmesi

bekleniyor. Silivri esnafı, Boğluca
Deresi’nin ıslahıyla başlayan süreçte
istimlâk edilip yıkılan binanın yerine,
hizmeti yeni adresten alacak.

İnce ayrıntıların düşünülerek
hazırlanan inşaat projesini sabırsızlıkla
bekleyen Silivri Birleşik Esnaf Odası’na
bağlı üyeler mutluluklarını dile
getirdiler. Başkan Ali Tabakoğlu da
bu mutluluğu en içten yaşayanlar
arasındaydı. Tabakoğlu, “Daha iyi
hizmet için, bize elverişli koşullar
sağlayan bir hizmet binasının
gereksinimi bir gerçek olarak
karşımızda duruyordu. Biz de bu
hususu göze alarak, kısa sürede
harekete geçtik. Yeni hizmet
binamızı en kısa sürede tamam-
layıp, kendi mülkümüz olan yeni
binamızda, esnaf ve sanatkârları-
mıza hizmet vereceğiz” dedi.

Öte yandan Silivri Birleşik Esnaf
Odası, Sanatkârlar Caddesi Yavuz
Sokak adresinde kiraladıkları yerde,
yeni hizmet binaları tamamlanıncaya
kadar hizmet vermeye devam edecek.

25 Ocak günü temeli atılan hizmet
binasının çok sayıda davetlisi de vardı.
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, Silivri
Belediye Başkanı Özcan Işıklar, Silivri
Kaymakamı Salih Keser, İSTESOB
Başkanvekili İsmail Taşkın, Yönetim
Kurulu Üyesi Aziz Şentürk’ün yanı
sıra bölge esnafından çok sayıda insan

da bu tarihi gün için temel
atma törenine katıldı.

Temel atma töreninde
bir konuşma yapan Yılmaz,
Silivri Birleşik Esnaf ve
Sanatkarlar Odası’nın yeni
hizmet binasının, bölge
esnafına ve esnaf odasına
hayırlı olmasını diledi.
Yılmaz, esnaf odalarının
yaşadığı zor günlere
rağmen yapabildikleri ile
gurur duyduğunu dile
getirdi. Başkan Yılmaz,
”Odalar, bu eserleri kendi
üyelerinden aldığı aidattan kısarak
yapıyor. Bu yapılar büyük bir
özverinin eseridir. Bilindiği gibi biz
de 2 ay önce okulumuzun temelini
atmıştık. O gün yaşadığım
heyecanın ve mutluluğun bir
benzerini bugün yaşamaktayım”
dedi.

Silivri Belediye Başkanı Özcan
Işıklar, Silivri Kaymakamı Salih Keser
de söz aldılar ve yeni binanın ilçelerine
kazandırılmasından dolayı duydukları
memnuniyeti dile getirdiler. Silivri
Belediye Başkanı Özcan Işıklar,
”Makamlar gelip geçicidir. Bizler
görev insanlarıyız, geleceğimize iyi
bir miras bırakabilirsek ne mutlu
bize. İnsanlar gittiğinde arkaların-
da iyi bir eser bırakabilmenin
peşinde olmalı.  Bugün, temeli
atılan hizmet binası da bunun
güzel bir örneği. Silivri, böyle bir

binaya kavuştuğu için son derece
mutluyum” şeklinde konuştu.

SİBESO’DAN EĞİTİM ATAĞI
Silivri Birleşik Esnaf ve Sanatkarlar

Odası eğitim alanındaki girişimlerine
bir yenisini daha ekledi. Odaya bağlı
üyeler uygulamalı girişimcilik dersleri
alacak. Ali Tabakoğlu başkanlığındaki
Silivri Birleşik Esnaf ve Sanatkarlar
Odası’nda yeni bir dönem başlıyor.
Oda üyesi olan ve vergi mükellefiyeti
aktif olarak devam eden kişiler, farklı
meslek dalında ikinci işini kurma
imkanı elde ediyor. Aynı zamanda
KOSGEB desteğinden faydalanmak
isteyen üyeler için de bir iş planına
dayalı olarak kurs alabilme imkanı
tanındı. Eğitim toplamda 70 saat
olacak olacağı açıklanırken, eğitimler
hafta içi mesai saatleri içinde
gerçekleşeceği belirtildi. 

SİLİVRİ ESNAFINA 
YENİ HİZMET BİNASI
Silivri Birleşik Esnaf ve Sanatkarlar Odası yeni hizmet binaları için kolları sıvadı. SİBESO,
yeni hizmet binasının yapılacağı arsayı ihale sonucu aldı ve inşaatın temelini törenle attı. 

Ali Tabakoğlu’nun gurur günü...

SİBESO Bşk. Ali Tabakoğlu, Silivri Kaymakamı Salih Keser, 
İSTESOB Bşk. Faik Yılmaz startı beraber verdiler.
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2 milyon ailedeki araştırmadan çarpıcı sonuç..

İstanbul Serbest Muhasebeci
Mali Müşavirler Odası’nın “En
Zenginler, En Yoksulların

Türkiye Harcama Görünümü” adlı
raporuna göre; Türkiye’de yoksulu
gıda, barınma ve yakıt masrafı
zorlarken, yüksek gelir grupları gıda
yanında araç alımına, kiraya,
restoran ve cafelere kaynak
ayırabiliyor. Eğitime, kültür ve
eğlenceye para ayıramayan dar
gelirli, sigarasından ise
vazgeçemiyor. Rapora göre

ekonomide ortadirek olarak anılan
kesim de yoksulluğa daha yakın
durumda. Türkiye İstatistik
Kurumu’nun (TÜİK) resmi verileri ve
saha anketlerinden yararlanılarak
hazırlanan, En Zenginler, En
Yoksulların Türkiye Harcama
Görünümü Raporu’nda Türkiye’de
gelir düzeyi ile hane halklarının
tüketim tercihleri arasındaki ilişkiyi
detaylı bir biçimde ortaya koydu. En
yoksul ve en zengin gelir grupları
arasında kimi harcama

kalemlerindeki devasa fark dikkat
çekiyor.

Yaklaşık 19 milyon aile
Türkiye’de sayıları 18 milyon 808

bin 172 olan hanenin; en zengin 3
milyon 761 bin 634 hanesi ile en
yoksul 3 milyon 761 bin 634
hanesinin harcama analizlerine
göre; zenginin araba masrafı bile
yoksulun gelirinden fazla durumda.
Rapora göre; en yoksul 3 milyon 761
bin hanehalkı 2010 yılında yıllık araç
alımı harcaması ile toplamda sadece
377 adet araba alabilirken, en
zengin 3 milyon 761 bin hanehalkı
toplamda 651 bin 144 araba almış.
Zengin için gıda ile araç alımının
payı ise neredeyse aynı. Rapora göre
en zengin ve en yoksul kesim
arasındaki farkın önemli oranda
belirginleştiği diğer konular sigorta
ve sosyal hizmetler alanında. En
yoksul yüzde 20, risklere karşı
kendini korumak amaçlı sigorta
yaptıramazken, sosyal amaçlı
hizmetler satın alamıyor. 

Rapordaki verilere göre; örneğin
yıllık toplam sigorta poliçesi adedi
en yoksul 3 milyon 761 bin
hanehalkı için 2 bin 515 iken, en
zengin 3 milyon 761 hanehalkı için

HABER

Yoksul ayakkabı, 
zengin araba peşinde
İstanbul Serbest Muhasebeci Mali Müşavirler Odası ülkemizdeki 19 milyon aile
içinde yer alan en zengin ve en yoksul yüzde 20’lik kesim arasında yaptığı 
araştırmada harcama uçurumu ortaya çıktı. En yoksul 3 milyon 761 bin aile yılda 
1 ayakkabı alabilirken, zenginler 651 bin otomobil satın alıyor.
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2 milyon ailedeki araştırmadan çarpıcı sonuç..

toplamda 1 milyon 207 bin. 
“En Zenginler, En Yoksulların

Türkiye Harcama Görünümü” adlı
rapordaki ayakkabı örneği de son
derece çarpıcı. En yoksul haneler
yılda yalnız bir çift ayakkabı
alabilirken, en zengin aileler 7 çift
ayakkabı alıyor.

Dolaylı Vergilerin 
Durumu

Paket turlara katılan hane halkı
sayısı da, dar gelirli hane halkları için
son derece sınırlı. En yoksul yüzde
20 içinde paket turlara katılanların
sayısı 18 bin ile sınırlı iken, bu en
zengin yüzde 20 içinde 940 bine
çıkıyor. İstanbul Serbest Muhasebeci
Mali Müşavirler (İSMMMO) Başkanı
Yahya Arıkan, adaletsiz vergi olarak
adlandırılan ve gelirine
bakılmaksızın herkesten yaptığı
harcamaya göre aynı oranda alınan
dolaylı vergiler nedeniyle hanelerin
arasındaki uçurumun giderek
derinleştiğine dikkat çekti.
Türkiye’de vergi sisteminin
hanehalklarının gelirlerine duyarlı
olması gerektiğini vurgulayan
Arıkan, dar gelirlilerin üzerindeki
vergi yükünün hafifletilmesi için,
vergi sisteminde kökten bir
dönüşüme ihtiyaç duyduğunu
savundu. 

Arıkan, özellikle elektrik,
doğalgaz gibi yakıtlar ve gıda
harcamaları üzerindeki vergilerin
indirilmesinin önemli bir etki

yaratabileceğini anımsatarak şöyle
konuştu: “Vergi sistemi, zaten zor
durumda olan dar gelirlinin
üzerine basan değil, gelir
dağılımını düzenleyici bir biçimde
yapılandırılmalıdır. Bu anlamda
hane halkı gelire göre, harcama
kalemleri dolaylı vergiler için
temel alınmalıdır. Dar gelirlinin
sık tükettiği ana ihtiyaçlar vergi
dışı bırakılmalıdır.”

Harcama Farkı
Rapora göre; halkın harcama

yapısına bakıldığında en zengin
yüzde 20’nin, en yoksul yüzde 20’ye
göre gıda harcamalarına ayırdığı
pay 2,8 kat, gerçek kira için ayırdığı
pay 2,4 kat, elektrik, gaz ve diğer
yakıtlarda 2,8 kat fazla iken araç
alımında bu fark 1729 kata ulaşıyor.
En zengin dilim ile ortadirek
arasında da araç alımı için ayrılan
paylar arasında 38,7 kat fark
bulunuyor. Rapor’da bir yıllık TÜİK
dönem verilerine göre hanehalkları
toplam 416 milyar TL tüketim
harcaması yaparken, bunun 173
milyar TL’sini yani yüzde 42’sini en
zengin yüzde 20’lik kesim yaptı.
Buna karşın en yoksul yüzde 20’nin
yaptığı harcama 30 milyar TL ve
yüzde 7’lik pay ile sınırlı düzeyde
gerçekleşti. Ortadirek ise harcama
pastasından 69 milyar TL ile yüzde
17’lik pay aldı. En zengin ile en
yoksul arasında harcamalar arasın-
daki farkın en az olduğu ürün grup-

ları ise kira, gıda, elektrik, gaz ve
diğer yakıtlar. Bu ürün gruplarının
zorunlu harcamalar olması dikkat
çekici. Söz konusu fark gerçek kirada
2,4, kat elektrik gaz ve diğer yakıtlar-
da 2,8, kat izafi kirada 3,4, kat sigara
ve tütün tüketiminde ise 3,4 kat.

Yoksul sigaradan
vazgeçmiyor

İSMMMO raporuna göre; en
yoksul yüzde 20 sigara sigara ve
tütünden vazgeçemiyor. En zengin
ile en yoksul kesim arasında tütün
ve sigara tüketimi açısından fark
sadece 3,4 kat. 

Bu fark alkollü içeceklerde 14,1’e
çıkıyor. Yoksul alkole yıllık sadece 8
TL ayırabilirken, tütün ve sigaraya
410 TL ayırıyor. Buna karşın en
zengin kesimin yıllık alkollü içecek
bütçesi 1409 TL. Buna göre en
zengin yüzde 20’nin sigara ve tütün
masrafı, yoksulun yıllık gıda
harcamasının yarısından fazla.
Ortadirek alkollü içecek kullanımına
ortalamadan daha fazla bir kaynak
ayırırken, buna karşın sigara ve
tütünde bu tutar ortalamanın
altında.

Sinemaya, tiyatroya 
para yok

Rapore göre; dar gelirli, aylık
sadece 93 kuruşunu şans
oyunlarına, sinemaya, tiyatro ya da
maça ayırabiliyor. Yıllık tutar 11 TL’yi
buluyor. Bu tutarla maça, sinemaya,
tiyatroya gitmek mümkün değilken,
yılda sadece bir çeyrek bilet alma,
ayda bir kere sayısal loto oynama
imkanı var. Buna karşın en zengin
yüzde 20, bu kalemler için yıllık 560
TL’lik bir bütçeye sahip. Ortadireğin
bütçesi de son derece kısıtlı olarak
sadece 74 lira. Buna göre en yoksul
ve en zengin gelir grupları arasında
söz konusu harcamalar arasında 50
kat fark var.
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Yenibosna Birleşik Esnaf
Odası Başkanı Zeki Bakır,
neredeyse her köşe

başına bir tane AVM düşen
semtlerde elli yediye yakın meslek
dalının yok edildiği gibi, binlerce
esnafın da işinden alındığı
tespitinde bulundu. Avrupa örnek
olmalı diyen Başkan Bakır, karlarının
yüzde 10’unu paylaşmaları
takdirde, sorunun ortadan
kalkacağını belirtti. AVM’lerin
şehirleri istilası ve esnafa verdiği

zarar katlanarak devam ediyor. Zeki
Bakır da bu noktada çok çarpıcı bir
tespitte bulunarak, bir AVM’nin
onlarca meslek dalının varlığını
tehdit ettiği görüşünü manşetimize
taşıdı. Zeki Bakır, Avrupa’daki esnaf
ve sanatkarın ne durumda olduğu-
nu yerinde görmek istediğinde, ilk
gözüne çarpanın İstanbul’un
aksine, Avrupa’da AVM’lerin şehir
dışına konuşlandırılmış olduğunu
aktardı. Buna benzer bir çalışmanın
İstanbul’da da yapıldığını

hatırlattığımızda Zeki Bakır,
AVM’lerin şehrin dışına çıkartılacağı
dair alınacak kararın, geri
dönülemez bir sürecin sonunda
gelmesinin hal ve gidişatı
değiştirebileceğine inanmadığını
ifade etti. Başkan Bakır yapılması
gerekenin, “Yine Avrupa’da
olduğu gibi büyük alışveriş
merkezlerinin yıllık karının yüzde
10’nunu, esnaf ve sanatkarla
paylaşması, bundan başka çıkış
yolu yok” derken Zeki Bakır’ın
inançla savunduğu bu öneriyi
notlarımız arasına aldık.

Odasının durumu hakkında da
açıklamalarda bulunan Zeki Bakır,
10.000 üyesi olan bir oda iken
bugün 4.000 üye ile yaşam kavgası
verdiklerini söyledi. Bakır’ın, kalan
üyelerin de aidat ödemelerini
gerçekleştirmemesinden dolayı
memurlarının maaşlarını ödemekte
bile sıkıntı çektiklerini açıklaması,
pek çok kişinin başını iki elinin
arasına alıp düşünmesi gereken bir
konu olarak değerlendiriyoruz.
Bugün, Yenibosna’daki merkezlerini
90’lı yılların umut verici
dönemlerindeki gelirlerle hizmete
açan Yenibosna Birleşik Esnaf Odası,

HABER

Zeki Bakır

BİR AVM 57 MESLEK DALINI
YOK EDİYOR
Yenibosna Birleşik Esnaf Odası Başkanı Zeki Bakır, neredeyse her köşe başına bir
tane AVM düşen semtlerde otuz 57ye yakın meslek dalını öldüğünü söyledi. 
Binlerce esnafın da işini elinden aldığı tespitinde bulundu. Avrupa örnek olmalı
diyen Başkan Bakır, karlarının yüzde 10’unu bizlerle paylaşmaları takdirde, sorunun
ortadan kalkacağını belirtti.
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aynı dönem içerisinde semtlerine
bir de Bağ-Kur şubesi kazandırmayı
başardı. En son ne zaman bütçe ile
çalışma yürüttüklerini bile
hatırlamadığını ifade eden Başkan
Zeki Bakır, o yoğun ama keyifli
dönemi anarken, 2012 yılı
tablosunun her geçen daha da
kahreden bir hal almasını büyük bir
üzüntüyle karşıladı.

“KAZANAMAYAN ESNAFTAN
NASIL PARA İSTEYEBİLİRİZ?”

Şon dönemde denetlemeleri
aidatlarını ödemeyen esnaflar
üzerine yoğunlaştırdıklarının
bilgisini veren Başkan Zeki Bakır,
sözlerine şöyle devam ediyor: ”Son
beş yılda ne biz esnafa gidebildik
ne de esnaf bize gelebildi.
Esnafla odaların durumu paralel,
onlar kötüyse biz de ziyadesiyle
kötüyüz. Artık aidat borçları bir
çığ halini almaya başlayınca,
üyelerimizi ziyarete gittik.
Gördüğümüz tablo esnafın
tabureyi atıp, gelecek müşteriyi
dört gözle beklediği oldu. Aidat
borçlarını istediğimizde, esnaf
önümüzde deste olmuş başka
faturalar çıkartıyor ve soruyor,

hangi birini hangi parayla
ödeyeyim? Öyle bir hal var ki,
mümkün olsa para istemeye
gittiğimiz insanlara biz para verip
döneceğiz.”  

KAYIT DIŞI ÇALIŞAN SAYISI
DAHA FAZLA 

Kayıt dışı çalışan işletme
sayısının, odalara bağlı üye
sayısından çok daha fazla olduğunu
söyleyen Zeki Bakır, devletin
uğratıldığı zararın herkesçe bir
tahayyül edilmesini istedi. Bu
durumun namusu ile çalışan esnafa
da kötü örnek oluşturduğuna işaret
eden Başkan Bakır, işlenen suçun
yanlarına kar kalmasından dolayı
öfkeli. Sırf Bahçelievler’de 27.500
esnaf olduğunu kaydeden Başkan
Bakır, odaya bağlı üye sayısını ise
3.500 olarak verdi. Başkan Zeki
Bakır’ın ortaya çıkan bu vahim
durumun önüne geçebilmek için
sunduğu çözüm önerisi şu şekilde,
“Adalet Bakanlığı katında bir
çalışma yürüterek,  yıl sonunda
yapılan defter tasdik onaylarını
notere gitmeden, odaların imzası
ve onayı şartına bağlanmalı. Kati
suretle sadece faaliyet belgesi

almış işletmelerin defterleri
noterde tasdik edilirse, hem
odaların hem de işini meslek
etiğine uygun şekilde yapan
esnafın yararına olur. Buna
ilaveten basit usulle  defter tutan,
odalara bağlı esnafa vergi
kolaylığı sağlanırsa 2013 bizim
için altın yıl olur umudunu
taşıyorum.”

Mesleki eğitiminin önemine
dikkat çeken açıklamalarda
bulunan Zeki Bakır, bir dönem tüm
mesailerini eğitim üzerine
harcadıklarını hatırlattı. Mesleki
yeterlilik kazanmış binlerce genci
mezun etme, sektöre kazandırma
arzusuyla çıktığı yolda, bunu
başarmış olabilmenin mutluluğu
Bakır’ın geriye dönüp baktığında en
gurur verici anıları arasından
sıyrılıyor. Göçebe olarak başlayan,
sadece hafta sonu eğitim verme
imkanı tanıyan okullarda devam
eden eğitim atılımı, Zeki Bakır’ın
anlatımıyla vatansever iş
adamlarının bağışlarıyla hayat
buldu. Mustafa Nevzat Pisak
Mesleki Eğitim Merkezi Okulu,
şimdilerde otuza yakın sektöre
kalifiye eleman yetiştiriyor. 

Çarşılar gelip geçenlerin kuru kalabalığı haline geldi.
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HABER

İstanbul Hamamcılar Odası,
yakın tarihte kaplıca, sauna,
masaj işletmecilerinin de odaya

eklenmesiyle daha da genişledi.
Şimdi, İstanbul Hamam Sıhhi Banyo
Kaplıca Sauna Masaj Salonu
İşletmecileri Esnaf Odası olarak
hizmetine devam ediyor. Oda Başkanı
Ali Yılmaz, bu durumdan dolayı
desteğini esirgemeyen Birlik Başkanı
Faik Yılmaz’a müteşekkir. 

Kış dolayısıyla hamamcıların
mesailerinin yoğun olduğuna dair bir
görüş iletiyoruz ama Başkan Yılmaz
değerlendirmemizin ne kadar yanlış
olduğunu bizlere açıklıyor; ”Yerli
halkın hamamlarla, hele ki tarihi
yapılarla alakası yok. Bizim
sektörün müşteri profilini yabancı

turistler oluşturuyor. Bu sebepten
de yoğunlumuz kışın değil; turist
sezonun açılmasıyla başlıyor.
Hareketlenme yılın üçüncü ayı ile
birlikte iveme kazanıyor ve yaz
sezonunda zirve yapıyor. Zaten
sonrası da bizim içi ölü sezon.” 

Yabancı turistlerle, hamamcıların
işlerinin bu denli paralel yürümesi
de, bizleri Ali Yılmaz’a başka bir
soruyu sormaya yöneltiyor. 2012
senesinde ülkemizi ziyaret eden
turist sayısında azalma yaşanması,
hamamcıları ne derece etkiledi?
Diye sorduk. Başkan Ali Yılmaz;
”Müşterilerimizin çoğunluğunu
Avrupalı turistler oluşturuyor,
yoğunlukla da Yunan
vatandaşlar. Birkaç senedir

dünyayı saran, özellikle son
dönemde Avrupa’da etkisini
arttıran ekonomik kriz, insanların
yurt dışına tatile gitmesini
sağlayacak maddi şartları
sağlamıyor. Bizim hamamlarımıza

Ali Yılmaz

Ağa Hamamı tam 5 asırdır hizmet vermeye devam ediyor.

TURİST YOKSA MÜŞTERİ DE YOK
Hamamcıların müşterisi artık yabancılar. Türk insanının hamamlara eskisi gibi rağbet etmediği
görülürken, turist sayısındaki inişler ve çıkışlar hamamcıları direk etkileyen bir durum oldu.

HAMAMLAR 
MÜŞTERİSİZ
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Hamamcıların müşterisi artık yabancılar. Türk insanının hamamlara eskisi gibi rağbet etmediği
görülürken, turist sayısındaki inişler ve çıkışlar hamamcıları direk etkileyen bir durum oldu.

en çok ilgi gösteren Yunanistan’ın
da, bugün ekonomik krizden en
etkilenen ülkelerin başında
gelmesi, hatta batma noktasına
gelmiş olması,  bizleri olumsuz
etkiledi. 2012 senesinde bir
Yunanlı turist bile kapımızı
çalmadı” dedi. 

Yılbaşında oluşabilecek olası bir
hareketlilikle bu seneyi kapatmayı
hedefleyen Ali Yılmaz, Taksim’i
yayalaştırma projesinin bu hevesi de
ellerinden aldığını söyledi. 

HAMAMLARIMIZ KÜLTÜR
MİRASIDIR

Türk insanının neden hamamlara
rağbet etmediğini aslında cevabını
çok uzaklarda aramayacağımız bir
soruyla veriyor Başkan Yılmaz;
“Halkımızın kültür miraslarına
bakışı ne düzeyde?” 

Türk insanın 5 yıldızlı otellerinin
fason hamamları ile tatmin olduğunu
söyleyen Yılmaz, her alanda olduğu
gibi bu alanda da geçmişe bir sırt
çevirme söz konusu olmasından
dert yandı.

Odasının durumunu, "Ne sor ne
ben söyleyeyim" diyecek bir ruh
halinde anlatan Başkan Yılmaz,
hamamcılar odasını, yeni eklenen
meslek gruplarını bir kenara koyarak,

150 yıllık bir geçmişi olduğunu
belirtti. Ahilik kültürünün yaşayan en
büyük miraslardan biri olarak
gördüğü odasını, mesleğine olan
sadakatten dolayı ayakta tutmaya
çalışıyor. Kişisel imkanları ile odanın
hayatta kaldığı, Ali Yılmaz’dan
öğrendiğimiz acı bir gerçek.
Aidatların ödenmiyor oluşu,
Hamamcılar Odasını müşkül duruma
sokuyor. Başkan Yılmaz’ın verdiği
bilgilere göre, yeni eklenen meslek
gruplarından önce 90 olan üye
sayısının, eklenen meslek gruplarıyla
birlikte odaya kayıtlı üye sayısının 150
civarında seyrettiğini görüyoruz.
Üyelerden kaçının aidatlarına riayet
ettiğini sorduğumuzda, Başkan Ali
Yılmaz, iki elini birden kaldırma
lüzumu görmeden, aidatlarını
ödeyen üye sayısını veriyor. İstanbul
Hamam Sıhhi Banyo Kaplıca Sauna
Masaj Salonu İşletmecileri Esnaf
Odası’nın faaliyetine sürdürebilmesi
için sağlığından olduğunu dem vuran
Başkan Yılmaz, sağlığını bu yolda
kaybetmiş olmanın üzüntüsünü
yaşıyor. 

Hamamlar kültürümüzün ve
mimarimizin önemli bir parçası. En
eski kültür anıtları olarak İstanbul
sokaklarını süslüyorlar. Ağa Hamamı
da hiç şüphesiz bunların arasında

sıyrılıp karşımıza çıkıyor. Ağa Hamamı
tam 538 yıllık bir hamam, İstanbul’un
fethinden sadece 1 yıl sonra, Beyoğlu
sınırları içerisine yapılmış. Koca bir
tarihi kucaklayan bir eserin, mirasını
hakkıyla koruduğunu ifade eden
Yılmaz, üç kuşaktır bu hamama sahip
olduklarını söyledi. Tarihi yapıların
korunması ve restore edilmesinde
sorunla karşılaştıklarını açıklayan
Başkan Yılmaz, ” Tarihi hamamlar
konusunda devletin desteği zayıf
kalıyor. Hiçbir hamamcı esnafı,
bürokrasinin kapısını çalıp değerli
zamanlarını bürokrasinin arasında
kaybetmek istemiyor. Çoğu esnaf
kendi imkanlarıyla restorasyon,
yenileme işlemlerini yapıyor”
sözleri üzerine bürokrasi konusunu
daha da açar mısınız? Diye soruyoruz.
Başkan, ”Anıtlar Kurulu, önüne
gelen her dosyayı imzalamama,
geri çevirme gibi bir misyon
edinmiş. Ben işitmedim, Anıtlar
Kurulu’nun kapısını çalıp da, mutlu
şekilde ayrılan bir kimseyi
görmedim” diye cevapladı
sorumuzu.

Mesleki eğitim verdiklerini
açıklayan Yılmaz, bu alanda ne
kursiyer bulabildiklerini ne de eğitim
verecek kadro oluşturabildiklerini
söyledi.

HAMAMLAR 
MÜŞTERİSİZ
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Devlet, kaybolmaya yüz
tutmuş meslek kollarını
ayakta tutabilmek için

vergi muafiyeti çıkardı. Vergi
muafiyetinden yararlanmak isteyen
esnaftan bazı özel şartlar istenirken,
bunlar arasında en dikkat çekeni; kira
bedeli belli bir rakamın üstünde
olanların, bu muafiyetten
yararlanamayacak olması. İstanbul
Yorgancı ve Hallaç Esnafı Sanatkarları
Odası Başkanı Nazmi İnce, kira bedeli
500 TL’nin üstünde olanların kapsam
dışında kalmasını hayretler içerisinde
karşıladığını ifade etti. Bu kıstasla
İstanbul esnafının bypass edildiğini
söyleyen İnce, mağduriyetin
giderilmesini bekliyor.

Gelir Vergisi Kanunu'nun 9.
maddesinde yapılan değişiklikle esnaf

vergi muafiyetinden yararlanacak
olanların kapsamı genişletilmişti. Gelir
Vergisi Kanunu'nun 47. maddesi ile el
dokuma işleri, bakır işlemeciliği, çini
ve çömlek yapımı, sedef kakma ve
ahşap oyma işleri, kaşıkçılık,
bastonculuk, semercilik, yazmacılık,
yorgancılık, keçecilik, lüle ve oltu taşı
işçiliği, çarıkçılık, yemenicilik, oyacılık
ve bunlar gibi meslek kollarında
faaliyette bulunanlar esnaf muafiyeti
kapsamına alındı.  Yapılan değişiklik
sayesinde geleneksel, kültürel,
sanatsal değeri olan ve kaybolmaya
yüz tutmuş el sanatlarına vergisel
destek sağlanması amaçlandı. 

Nazmi İnce, hükümetin bu çok
doğru bakış açısını takdir ederken,
bazı noktalarda ise eleştirilerini
sıraladı. Nazmi İnce, devletin, her biri

tarihi miras niteliği taşıyan meslekleri
korumak adına attığı adımlardan
dolayı memnun. Başkan İnce, ”Birçok
meslek kaybolmak üzereyken bu
vergi muafiyeti can simidi
olmuştur. Bizler el işçiliği ile kısıtlı
sayıda olan müşterilerimize, cüzi
rakamlarda ürünler üretiyoruz. Bu
mesleği yapan insan para için
yapmaz; sevdiği için yapar. Bugün
herhangi bir işe girseniz emin olun,
burada kazanacağınızdan fazla
kazanırsınız. Ama biz buradayız ve
hala büyük bir aşkla işimizi
yapıyoruz. 35 yıllık vergi
mükellefiydim vergi ödüyordum
devlete bakkal ne ödediyse bende
onu ödedim” şeklinde konuştu.

İnce, vergi muafiyetinden İstanbul
esnafının yararlanamadığını iddia etti. 

Odanın durumundan da bah-
setmemek olmazdı. Başkan, içtenlikle
odası hakkında da bilgiler verdi. 250
üyeye sahip olan Yorgancılar Odası,
Başkan’ın ifadelerine göre piyasada
500 kadar kayıt dışı çalışan esnaf var.
Aidat ücretlerini toplama konusunda
ise Yorgancılar Odası, diğer pek çok
oda ile aynı makus talihi yaşıyor. İnce,
bunu tarifeli bir oda olmamalarına
bağlıyor. Yakın zamanda İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz’ın katkılarıyla
çeyizcilerin ve hallaçların da odaya
dahil edildiğini dile getiren İnce,
perdecilerin de odaya eklenmesini
istedi. 

HABER

Nazmi İnce, mesleğinin sağlık ve kalite gibi çok önemli kriterleri
barındırdığını söyledi.

Vergi muafiyetinden
İstanbul esnafı yararlanamıyor
Kendi ürettikleri ürünleri satanlara özgü olmak üzere çıkarılan vergi muafiyetine
500 lira kira bedeli sınırı getirilmesi, İstanbul Yorgancılar Odası’nın tepkisini çekti

PİRE İÇİN YORGAN YAKTILAR
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PİRE İÇİN YORGAN YAKTILAR

İstanbul Kantinciler ve
Büfeciler Odası sosyal
sorumluluğunun bilincinde

olarak aileleri sevindirecek bir
habere imza attı. Silivri Belediyesi ile
ortak yürütülecek proje ile çocuklar
daha sağlıklı beslenecek. Belediye
Başkanı Özcan Işıklar’ın makamında
gerçekleşen toplantının ardından
protokol imzalandı. Okullarda
başlayacak uygulama 30 bine yakın
çocuğu da yakından
ilgilendiriyor.

Rüşeymli ekmek, buğdayın
işlenerek una dönüştürülmesi
sürecinde özel ayrıştırma işlemleri
sonucunda 1 tonundan sadece 1
kilogram elde edilen ve E vitamini
bakımından zengin olan bir ekmek
çeşidi. Ruşeymli ekmek hakkında bir
bilgilendirme de yapan Özcan Işıklar,
”Ekmek ne kadar siyahlaşırsa, o
kadar besleyici ve yararlı oluyor.
Ayrıca ruşeymli ekmekler daha
dayanıklı, kolay kolay
bayatlamıyor. Hastanelerde
oluşan yığılmaları önlemek,
beslenme alışkanlıklarını
değerlendirmekten geçiyor” dedi.

Amaçlarının özendirmek olmak
olduğunu açıklayan Işıklar, kar amacı
gütmediklerini söyledi. İstanbul
Kantinciler ve Büfeciler Odası’nın
desteğinden memnuniyet duyan
Işıklar, oda başkanı Vahap
Osmanoğlu’na da teşekkür etti.

Esnaf odasının desteğiyle topluma
faydası olacak bir projenin halka
ulaşmada kendilerine yardımcı
olacağını kaydetti. Silivri’de 110
okulda toplam 30 bin öğrencinin bu
projeden faydalanması bekleniyor. 

Belediye Başkanı, “Bu
projeyi, sosyal sorumluluk görevi
bildik. İnşallah Türkiye’nin her
yerinde böyle bir çalışma yapılır.
Belediye olarak, okul okul
dolaşarak bu ekmeği hem
öğrencilere, hem de velilere
anlattık. Kimsenin aklında şüphe
bırakmayacak şekilde, neden
ruşeymli ekmek sorusunun
cevabını verdik” şeklinde konuştu.

Silivri Belediyesi, SİLKENT
tarafından çocukların sağlıklı
beslenmeleri için üretilen  ruşeymli
ekmek projesine İstanbul Kantinciler
ve Büfeciler Odası da destek verdi.

Kantinciler ve Büfeciler Odası
Başkanı Vahap Osmanoğlu’da böyle
bir projenin içinde yer almanın
gururunu yaşadı. Oda olarak, esnaf
kadar vatandaşları da
düşündüklerini dile getiren Başkan
Osmanoğlu, uygulamanın tüm bir
İstanbul’a yayılması dileğinde
bulundu. Osmanoğlu, hedeflerini
İstanbul Büyükşehir Belediyesi’nin
de katkılarıyla il geneline yayılmak
olarak açıkladı.

Başkan Osmanoğlu
açıklamasında,”Çocuklarımız için
son derece faydalı bir projeye
imza attık. Bunun bilincinde olan
bizler de, elimizi taşın altına
sokmaktan çekinmedik. Dilerim
Silivri Belediyesi’nin örnek olması
ve bu uygulamanın tüm bir şehre
sirayet etmesi” temennisinde
bulundu.

İstanbul Kantinciler ve Büfeciler Odası ile Silivri Belediyesi, ruşeymli ekmek 
projesinin yaygınlaşması adına ilk adımı attı. Odanın hedefi şimdi Büyükşehir
Belediyesi Halk Ekmek fabrikası ile anlaşmak.

Vahap Osmanoğlu ve Silivri Belediye Başkanı Özcan Işıklar protokol imzaladı.

Kantincilerden ruşeymli ekmek imzası..

MİNİK ÖĞRENCİLER İÇİN
SİLİVRİ’DE SAĞLIKLI EKMEK ANLAŞMASI
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HABER

İstanbul Oto Lastik Yedek Parça
İmalatçı ve Satıcıları Odası
Başkanı Rüştü Süreyya

Şengeç hayatını kaybetti.
İstanbul Oto Lastik Yedek Parça

İmalatçı ve Satıcıları Odası
Başkanlığı’nı uzun yıllardır başarı ile
sürdüren Rüştü Süreyya Şengeç’in
ölüm haberi, esnaf teşkilatlarında
derin üzüntüyle karşılandı. Beyin felci
geçiren Başkan Şengeç, kalp
yetmezliği sonucu hayatını kaybetti.
Vefat haberi ile sarsılan Şengeç ailesi
ve merhumun sevenleri gelen ölüm
haberi ile yıkıldı. Başkan Şengeç,
1992 yılından beri, İstanbul Oto
Lastik Yedek Parça İmalatçı ve
Satıcıları Odası Başkanlığı’nı başarıyla
yürütmekteydi.

Cenaze namazı 9 Ocak Çarşamba

günü, Bakırköy Yeni Mahalle
Camii’nde kılındı ve ardından Rüştü
Süreyya Şengeç Yedikule
Mezarlığı’nda ebedi yolculuğuna
uğurlandı. İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz, Başkanvekili İsmail Taşkın
ve  pek çok oda başkanı Şengeç
ailesini bu zor gününde yalnız

bırakmadı. Cenaze namazına
katılanlar, merhumun yakınlarına
taziyelerini iletti; ve merhum başkan
R. Süreyya Şengeç’e Allah’tan rahmet,
ailesine ise sabır diledi. Başkan
Yılmaz, mesleğe yıllarını vermiş bir
esnafın acı kaybıyla duyduğu derin
üzüntüyü dile getirdi.

Pasta ve parti ekipman-
larının nereden temin
edileceği sorusunun cevabı

artık var. 
İSTESOB Bilgi İşlem Sorumlusu ve

ISO 9002 Kalite Temsilcisi Ahmet
Sürmeli de artık bir esnaf. “Neslim

Pasta” adıyla kurduğu işyeri ile
yıllarca İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği’nde esnafın sorularına
cevap olmaya çalışan Sürmeli, artık
olaylara madalyonun öbür yüzüyle
de bakma imkanı yakalayacak. Eşi
Sibel Sürmeli ile beraber açtıkları iş

yeri, Güngören’in Haznedar
Mahallesi, Tevfik Fikret Sokağı’nda
yer alıyor. İş yeri, pasta ve parti
ekipmanları temin etmek isteyen
vatandaşların ihtiyaçlarını
karşılayacak. 10 Ocak’ta açılışı yapılan
Neslim Pasta’nın, bu özel gününde
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
Başkan Vekili İsmail Taşkın ve Y. K.
Üyesi Aziz Şentürk, Ahmet
Sürmeli’yi yalnız bırakmadı. 

Aynı zamanda Güngören
Birleşik Esnaf ve Sanatkarlar Odası
Başkanı olan Faik Yılmaz, işletme
sahiplerine, bol kazançlar ve başarılı
bir iş hayatı geçirmeleri
temennisinde bulundu. Sürmeli
Ailesi de, Başkan Faik Yılmaz’ı bu özel
günde yanlarında yer almasının
mutluluğunu paylaştılar. 

Siftah, Faik Yılmaz Başkan’dan...

Başkan R. Süreyya Şengeç vefat etti 

Sürmeli ailesi kurdeleyi İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz’la kesti.
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